
Keď čítam výzvu lekárov či zúfalej 
rodiny, aby šli ľudia darovať krv, aby 
mohol byť zachránený ľudský život ale-
bo ľudské životy, už sa aj dvíham. Vzá-
pätí však sklamane zostanem sedieť 
a v ušiach mi znie hlas zdravotníka 
z transfúznej stanice: „Bohužiaľ, hoci 
by ste prispela k záchrane mladého ži-
vota, váš život by mohol byť pre váš vek 
ohrozený.“ Potom ma trápi otázka: Po-
čulo tú výzvu  dosť ľudí, ktorí môžu da-
rovať krv? 

Našťastie sa však dlhé roky pre-
sviedčam, že ľudia vždy počúvali vý-
zvy na záchranu života blízkeho, ale 
i neznámeho človeka. Vždy v nás žila 
potreba spolupatričnosti, súdržnosti, 
obetavosti, solidarity, keď išlo o zdra-
vie a životy ľudí, keď išlo o vážne veci. 
Veď koľko nás chodí po svete zachrá-
nených, privedených naspäť k životu – 
po náročnej operácii, po vážnom úraze, 
ale aj zachránených od chorôb, ktoré 
sme nikdy nedostali. A koľko chorôb čí-
halo na novorodencov a na deti v mi-
nulosti! Ak niekto robí rodokmeň a obja-
ví zápisy z matrík z 19. storočia, neverí 
vlastným očiam: úmrtia novorodencov 
v dedine v istom období prevažujú 

nad preživšími! Niet rodiny, ktorá by 
v minulosti nebola prišla o dieťa či deti 
v dôsledku infekčných chorôb. Bolo to 
dávno, kto to má vedieť?! počujem ná-
mietku. No túto skutočnosť, že svet sa 
zbavil takmer všetkých nebezpečných 
infekčných chorôb vďaka objavom me-
dicíny a včasnému očkovaniu, tú by 
sme mali vedieť a dobre si ju pamätať! 
Prečo sa dnes rodiny neboja mať jedno,

 dve, či tri deti namiesto päť, sedem ale-
bo deväť?  Lebo dnes vieme, že deti  sú 
chránené očkovaním, že nečíhajú na 
ne hromadné nebezpečné choroby. 

Dnes je otázka položená v úvode 
však opäť aktuálna: Počuli ľudia výzvu, 
aby si navzájom pomohli, aby sa spo-
ločne chránili? Počuli ľudia výzvu, aby 
sa chránili pred novou nebezpečnou 
chorobou? Počuli výzvu k vzájomnej 
spolupatričnosti, k solidarite a k spoje-
niu síl? Počuli výzvu o spoločnom boji 
proti vírusu? 

Chcem veriť, že nielen darcovstvo 
krvi dokazuje našu ľudskosť a spolu-
patričnosť. Chcem veriť, že položené 
výzvy sme počuli a vstaneme: aby sme 
vytvorili pevnú hradbu vyzbrojenú odol-
nosťou voči akejkoľvej nebezpečnej 
chorobe. Hradbu voči chorobe, aj  voči 
ľahostajnosti, nevraživosti, zlobe a cha-
osu. 

Niet azda krajšieho obdobia na do-
kázanie lásky k sebe i k svojmu blížne-
mu, k svojmu životu i k životu blížnych 
ako adventné obdobie čakania na prí-
chod Jezuliatka.

PaedDr. Jarmila Krajčovičová
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Školská telocvičňa v novom šate

TRAKOVICKÉ  NOVINKY

Po rekonštrukciách budov základnej školy v minulom období nám zostalo nezre-
alizované iba obloženie telocvične. Obec Trakovice požiadala Ministerstvo školstva, 
vedy, výskumu a športu SR v rámci riešenia havarijných stavov v základných školách 
o dotáciu na výmenu povrchov a obloženia telocvične. Žiadosť obce bola vyhodnote-
ná ako úspešná a my sme mohli začať s prácami tak, aby boli ukončené do začiatku 
nového školského roku. 

Z celkových nákladov vo výške 53 tisíc € obec získala dotáciu vo výške 47 tisíc €. 
V rámci uvedeného projektu sa v telocvični vymenilo nevyhovujúce obloženie stien. 
Pôvodné nevyhovujúce obloženie bolo nahradené novým – z tatranského profilu. Na 
zlepšenie energetických pomerov boli do obloženia vložené prepážky, ktoré zabezpe-
čujú efektívnejšie prúdenie teplého vzduchu počas vykurovacieho obdobia. Zároveň 
bola vymenená drevená parketová podlaha telocvične za podlahu z jaseňa s povr-
chovou štvornásobnou lakovou úpravou. Zároveň boli na hracej ploche vyznačené 
jednotlivé druhy ihrísk s emblémom školy.

V súvislosti s predmetným projektom bolo nutné zhotoviť aj dlažbu v spojovacej 
chodbe k jedálni. Spojovacia chodba si vyžiadala aj ďalšiu investíciu, ktorou bolo 
nahradenie strešného lexanu za zateplený fatrafóliový povrch. V roku 2022 plánu-
jeme dokončiť úpravy týchto priestorov osadením sadrokartónových stropov s LED 
osvetlením.

Aj takýmto spôsobom sa snaží obec skultúrniť priestory školy, zvýšiť bezpečnosť, 
ale aj znížiť náročnosť upratovania daných priestorov. Vytvárame všetky podmienky 
pre to, aby deti chodili do školy s radosťou.

Ing. Ľudovít Tolarovič, starosta

Spoločenská 
kronika

Počet obyvateľov k 2.12.2021 
bol 1579.

OD 01.01.2021 – 02.12.2021

Najstarší obyvatelia:

Vladimír Putera
Františka Zacharová

Margita Bučková
Mária Janovičová
Sidónia Šišková

Angela Kostiščová
Melánia Bališová

Viliam Baroš
Terézia Gierová

Katarína Blažová
Sidónia Krajčovičová

Karol Žemla
Štefan Zachar 

Alojz Drgoň 

Vitajte medzi nami:

Michal Šery
Alexander Sovič

Teo Kopček
Dominik Komarňanský

Marek Lackovič
Kristián Šiška

Jaroslav Slovák
Martin Zich
Teo Kollár

Zara Paulovič
Alžbeta Kučeráková

Paulína Bališová
Ivona Barošová

Zostali v našich 
spomienkach

Anna Drgoňová
Pavol Novák

Františka Fančovičová
Bernardín Krajčovič
Irma Krajčovičová
Rozália Puškárová
Jozefína Gierová

Rozália Lackovičová
Stanislav Pocisk

Sidónia Tomašovičová
Ján Roško

Peter Šterbák
Magdaléna Mužilová

Mária Pavlíková
Viera Zacharová
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Všade samé kamery, nik nikomu neverí

Kanalizácia 4. a 5. etapa – Hlavná ulica

TRAKOVICKÉ  NOVINKY

Už v minulých vydaniach Trakovických novín som avizoval, 
že v roku 2022 sa dokončí „nekonečný príbeh“ s kanalizá-
ciou na hlavnej ulici. Po zrušení verejného obstarávania bolo 
v roku 2021 vyhlásené druhé kolo. Zo siedmich prihlásených 
uchádzačov bol prvý uchádzač vyradený pre mimoriadne níz-
ku cenu a nesplnenie požiadaviek verejného obstarávania. 
Konečným víťazom sa stala spoločnosť CS, s. r. o. Trnava s 
cenovou ponukou vo výške 665 tisíc eur s DPH. Obec z uve-
denej ceny uhradí náklady vo výške 25 % (20 % DPH + 5 % 
spolufinancovanie), čo predstavuje cca 166 tisíc eur.

Dňa 26.08.2021 bolo odovzdané stavenisko zhotoviteľovi 
a od septembra 2021 sa postupne začalo s budovaním hlav-
nej trasy 4. etapy – osadenie potrubia a šácht. Po dobudovaní 
budú postupne zhotovované prípojky k jednotlivým domom. Pri 
realizácii sme obmedzovaní existujúcim potrubím Vanigovské-

ho kanála a rovnako aj obojstrannou dažďovou kanalizáciou 
na hlavnej ulici a hustotou inžinierskych sietí. Predpokladaný 
termín ukončenia celej kanalizácie 4. a 5. etapy (od Dudváhu 
až po Kopanice) je jún 2022. V zmysle schválenej zmluvy s Tr-
navským samosprávnym krajom je posledný možný termín na 
komplexné odovzdanie diela máj 2023. Dúfam, že túto veľmi 
náročnú investíciu zvládneme ešte v roku 2022 a sen o odka-
nalizovaní 95 % obce Trakovice sa stane skutočnosťou. Po tej-
to akcii nám zostane odkanalizovať iba posledný úsek od pre-
dajne Jednoty po Materskú školu, na ktorej projekte pracujeme.
Vzhľadom na veľmi náročnú a komplikovanú akciu aj z hľadis-
ka dopravy chcem touto cestou všetkých poprosiť o trpezlivosť 
a zhovievavosť.

Ing. Ľudovít Tolarovič, starosta

V minulom období sa nám podarilo 
v obci inštalovať kamerový systém, kto-
rý pravidelne dopĺňame o nové kamery. 
V súčasnom období máme v obci 27 
kamier, ktoré monitorujú všetky dôleži-
té časti obce. Záznamy z kamerového 
systému sú využívané hlavne prísluš-
níkmi Polície SR na riešenie dopravných 
priestupkov, ale aj rôznych priestupkov 
v obci. Podarilo sa nám identifikovať 
viacero porušení v oblasti nakladania 
s odpadmi. Jednotlivci, ktorí sa dopustili 
priestupkov, boli postúpení na riešenie 
políciou. Posledný väčší problém sme 
riešili na základe kamerových záznamov, 
keď bola nasprejovaná autobusová za-
stávka a poľovnícke zariadenie mladými 
„sprejermi“. Na základe záznamov boli 
previnilci identifikovaní a v súčasnosti 
prebieha vyšetrovanie na polícii. 
Vidíme, že kde v spoločnosti chýba mo-
rálka a pravé hodnoty, k dosiahnutiu ná-
pravy musia pomôcť aj kamerové sys-

témy. Ak by sme sa chovali „normálne“ 
a neporušovali nariadenia a zákony, zá-
roveň sa riadili zdravým rozumom, kame-
ry by boli zbytočné. Žiaľ, na Slovensku 
je to tak...

Na záver len chcem podotknúť, že asi 
sme nepochopili správne pojem „slobo-
dy“, lebo byť slobodný znamená byť hlav-
ne zodpovedný, a to nám akosi uniklo.

Ing. Ľudovít Tolarovič, starosta

Nafta, a.s. – náš stály a verný prispievateľ
Aj v r. 2021, podobne ako v minulom období spoločnosť 

Nafta, a.s., prostredníctvom Nadácie EPH nám poskytla dotá-
ciu vo výške 3.500,- €. Finančné prostriedky boli použité na 
projekt „Oddychová zóna pri cyklotrase“, ktorá sa nachádza na 
spojovacej komunikácii smerom do Bučian. Cieľom projektu 
bolo vybudovanie prístreška, zakúpenie a osadenie obojstran-
ných informačných tabúľ. Tieto budú obsahovať popis fauny, 
flóry, ale aj dejinné mapy obce Trakovice a jej významných 
občanov. Jeden z uvedených panelov bude obsahovať popis 
prieskumných činností Nafty a.s. v katastrálnom území obce 
Trakovice. Súčasťou prístrešku je aj „hmyzí hotel“, ktorý je za-
ujímavosťou hlavne pre deti. Oddychová zóna je určená nielen 
pre cykloturistov, ale má slúžiť na oddych a načerpanie síl pri 
prechádzkach nielen pre mamičky s kočíkmi, ale aj pre športov-
cov, dôchodcov a všetkých ostatných občanov, ktorí sa v príro-
de dobre cítia. Ekologický dlh si splácame aj výsadbou starých 
odrôd ovocných stromov – jabloní, hrušiek, čerešní, ringlot, ale 
aj moruší a fíg. 

Aby mohla táto oddychová zóna aj v budúcnosti slúžiť všet-
kým, akákoľvek dobrovoľnícka aktivita, či už jednotlivcov, alebo 
organizácií, je vítaná. 

Ing. Ľudovít Tolarovič, starosta



4 TRAKOVICKÉ  NOVINKY

Po oznámení zvyšovania cien energií, 
ktoré sa dotkne aj rozpočtu obce Trakovice, 
druhou najvýznamnejšou položkou, ovplyv-
ňujúcou hospodárenie obce sú ODPADY. 
V zmysle stanovených sadzobníkov za 
uloženie odpadu sme v r. 2020 pri separo-
vateľnosti 49,6 % platili poplatok 18,- € za 
tonu uloženého odpadu. Dúfam, že sa nám 
podarí tento poplatok znížiť, ale to sa môže 
stať len za predpokladu zvýšenia percenta 
separovateľnosti, čo závisí od separovania 
každej domácnosti. Myslím si a výsledky 
to naznačujú, že tento cieľ splníme. Pri se-
parovateľnosti viac ako 50 % by sme platili 
oveľa nižší poplatok za uloženie odpadu, 
ktorý by bol vo výške 15,- € za tonu ulože-
ného odpadu.

Chcel by som v prvom rade poďakovať 
všetkým občanom, ktorí zodpovedne triedili 
odpady, či už sú to komunálne odpady, ale 
aj separované zložky odpadov. Oproti roku 
2020 pri produkcii komunálnych odpadov 
vo výške 254 ton a objemného odpadu vo 
výške 35 ton predpokladáme, že v tomto 
roku dosiahneme produkciu komunálne-
ho odpadu vo výške 217 ton a objemného 
odpadu vo výške 28 ton. Z uvedeného vy-
plýva, že zníženie produkcií komunálnych 
odpadov oproti roku 2020 je 37 ton a ob-
jemných odpadov je 7 ton. Potom je ročný 
pokles produkcií odpadov spolu 44 ton, čo 
predstavuje približne 18 % pokles.

V zmysle prijatých noviel zákona o od-
padoch však budú pre nás plynúť nové 
povinnosti. Na základe tohto je prílohou 
Trakovických novín aj dotazník, v ktorom 
sa pýtame na produkciu dvoch druhov od-
padu v domácnosti – t. j. biologicky rozlo-
žiteľný odpad (BRO – burina, tráva, koná-
re...) a kuchynský odpad (BRKO – odpad 
z kuchýň, staré potraviny...). Touto cestou 
by som Vás chcel poprosiť o zodpovedné 
vyplnenie dotazníka, aby sme mohli opti-
málne nadstaviť parametre na zlepšenie 
zberania týchto odpadov, ktoré bude oboj-
stranne výhodné pre občanov aj pre obec. 
Okrem tejto prílohy je ďalšou prílohou novín 
aj prehľad o vyprodukovaných jednotlivých 
druhov odpadov podľa čísla domu (podklad 
z evidencie ELWIS). Na najbližšom zasad-
nutí obecného zastupiteľstva bude schva-
ľované VZN 2/2021 o miestnom poplatku 
za komunálne a drobné stavebné odpady. 
Boli vypracované dve verzie VZN. V prvej 
verzii je poplatok stanovený na základe ob-
jemu smetnej nádoby a frekvencie vývozu 
(doteraz používaná verzia). V druhej verzii 
je poplatok stanovený na obyvateľa. Táto 
verzia zohľadňuje úľavy pre viac členné do-
mácnosti a bude prihliadať tiež na osamelo 
žijúce osoby. Verím v správne rozhodnutie 
poslancov, ktoré bude optimálne pre všet-
kých obyvateľov.

Obec vlastní evidenčný systém ELWIS, 
na základe ktorého sme získali informácie 
o produkcii odpadov. Tento systém v sú-
časnosti slúži najmä na overenie získaných 
údajov s údajmi zberových spoločností. 
Zatiaľ neexistuje vyhláška, ani daňový 
predpis, na základe ktorého by bolo mož-
né platiť podľa množstva vyprodukovaného 
odpadu – váženie nádob.

Výsledky, ktoré sme dosiahli v minulom 

období, by sme chceli udržať a snahou 
bude ich ešte zlepšiť. K tomu by mala pri-
spieť okrem evidencie komunálneho od-
padu a evidencie separovaných zložiek 
odpadov aj evidencia na zbernom dvore. 
Obec má na evidenciu na zbernom dvo-
re pripravené plastové evidenčné kar-
ty pre každý rodinný dom. Povinnosťou 
každej domácnosti je prevziať si túto evi-
denčnú kartu v termíne od 15.01.2022 do 
28.02.2022 v kancelárii Obecného úradu 
oproti podpisu. O tejto skutočnosti budú 
občania informovaní obvyklým spôsobom. 
Preto by som chcel vyzvať občanov na 
prevzatie evidenčných kariet v uvedenom 
termíne. V mesiacoch február a marec by 
sme postupne začali systém evidenčných 
kariet zavádzať do praxe na zbernom dvo-
re. Bez zaevidovania sa kartou nebude 
možné odovzdať odpad na zberný dvor. 
Zodpovedný pracovník zaeviduje kartu, zá-
roveň druh odpadu a po odvážení aj hmot-
nosť odpadu. Tieto údaje sa automaticky 
nahrajú do evidenčného systému, kde na 
konkrétne číslo domu okrem komunálneho 
odpadu, plastov a papiera bude zaevidova-
ný aj odpad odovzdaný na zbernom dvore. 
Tento spôsob bude slúžiť len na evidenciu, 
nebude spoplatnený. Jediným spoplatňo-
vaným odpadom, ktorý bol spoplatňovaný 

aj doteraz, bude drobný stavebný odpad 
(tehly, obkladačky, betóny...). Aj keď sa 
snažíme odpady separovať na zbernom 
dvore, stále máme ešte značné nedostat-
ky. Pri preberaní odpadu na zbernom dvore 
sa zameriame na dôslednejšiu separáciu, 
lebo nedostatočne vyseparovaný odpad 
nebude môcť byť na zbernom dvore odo-
vzdaný. Len vytriedený a vyseparovaný 
odpad má za následok, že sa nebude enor-
mne zvyšovať poplatok za odpady. Obec 
na poplatkoch za odpad nemôže zarábať, 
ani to nemá v úmysle. V súčasnej dobe je 
obec na poplatkoch stratová. Ekonomické 
ukazovatele nás však nútia, aby sme tieto 
rozdiely neustále znižovali a zároveň, aby 
sme tieto náklady čo najmenej prenášali 
na plecia občanov. Platí, že najlacnejší od-
pad je nevyprodukovaný odpad. Snahou je, 
aby poplatky boli optimálne a efektívne pre 
všetkých občanov, aby zohľadňovali aj osa-
melo žijúce osoby, ale aj viacčlenné rodiny.

Na záver dovoľte, aby som Vás všet-
kých poprosil, aby ste čo najviac separovali 
a odpad triedili, lebo okrem toho, že šetríte 
životné prostredie, pracovné sily Obecného 
úradu, v konečnom dôsledku aj svoju peňa-
ženku.

Ing. Ľudovít Tolarovič, starosta

Stále aktuálne odpady
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V roku 2022 by mali byť ukončené niektoré zazmluvnené a roz-
pracované akcie už z roku 2021. Najdôležitejšou akciou je ukon-
čenie a kolaudácia kanalizácie 4. a 5. etapa – Hlavná ulica. V r. 
2021 sme zazmluvnili rekonštrukciu miestnej komunikácie spoje-
nú s vybudovaním dažďovej kanalizácie a chodníka v Dolnej ulici 
od sochy Sv. Trojice po koniec Dolnej ulice smerom na Bučany.

V rámci MAS-Naše Jadro sme uzatvorili zmluvu s Poľnohospo-
dárskou platobnou agentúrou na rekonštrukciu chodníkov od za-
stávky pri Dudváhu až po poštu. Celkové náklady sú plánované vo 
výške cca 34.000,- € pri nula % spolufinancovaní. Uvedenú akciu 
však budeme realizovať až po ukončení kanalizácie a po vybudo-
vaní domových prípojok k rodinným domom v uvedenom úseku.

Nakoľko už spomínané akcie budú náročné z hľadiska finanč-
ného krytia, budeme nútení obmedziť ďalšie aktivity, ktoré mali byť 
kryté z vlastných zdrojov obce. Ale aj napriek tomu sme podali žia-
dosti na získanie štátnych dotácií, kde by bolo spolufinancovanie 
obce vo výške 5 %,  realizované by boli najskôr koncom roku 2022 
a prefinancované v r. 2023.

Obec podala žiadosť na rozšírenie priestorových kapacít Ma-
terskej školy Trakovice. Tento projekt bol nevyhnutný z dôvodu 
nedostatočnej kapacity MŠ a neuspokojenia požiadaviek rodičov 
v dôsledku neustáleho prírastku detí v obci. Projekt obsahuje 
výstavbu nového pavilónu v priestoroch Materskej školy Trako-
vice. Novovybudovaný pavilón bude obsahovať herňu, spálňu, 
predsieň, kanceláriu pre učiteľky MŠ, technickú miestnosť, WC 
a umyváreň. V priestoroch bude použité rekuperačné zariadenie 
a solárne fotovoltarické panely. V takto vybudovanom objekte 
bude možno umiestniť 20 detí. Celkové náklady sú plánované vo 
výške 385.000,- € s 5 % spolufinancovaním obce.

Na Environmentálny fond sme podali žiadosť na doplnenie 
zariadení v rámci projektu „Triedený zber komunálneho odpadu 
v obci Trakovice“ v celkovej hodnote 71.217,- € s 5 % spolufinan-
covaním. Zámerom projektu je zakúpiť hákový kontajnerový nosič, 
kontajnery a malotraktor s vlečkou, ktoré by slúžili na zvoz vytrie-
deného biologicky rozložiteľného odpadu a kuchynského odpadu.

Ing. Ľudovít Tolarovič, starosta obce
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Čo plánujeme v roku 2022

Miestna komunikácia a inžinierske siete pri KONEXE a na Majeri

Obecné zastupiteľstvo dňa 28.09.
2020 uznesením č. 48/2020 schválilo 
prijatie bezúročnej finančnej výpomoci 
z Ministerstva financií vo výške 34.921,00 
€. Uvedené finančné prostriedky obec 
Trakovice použila na vybudovanie splaš-
kovej kanalizácie s pripojením štyroch ob-
jektov. Zároveň bola pre uvedené objekty 
vybudovaná aj vodovodná prípojka. Táto 
časť obce, ako jediná, nebola doteraz 
pripojená na verejný vodovod. Po ukon-
čení predmetných inžinierskych sietí bola 
zrekonštruovaná aj miestna komunikácia 
s odvodňovacím rigolom. Týmto spôso-
bom sa vyriešil problém s odvedením 

dažďových vôd, hlavne počas jarných 
a jesenných dažďov od Kopaníc. Celkové 
náklady na všetky tri akcie boli vo výške 
138 tisíc €, pričom 35 tisíc bolo vyfinan-
covaných z prostriedkov Ministerstva 
financií. Spoločnosť KONEX, s. r. o. sa 
podieľala na spolufinancovaní vo výške 
7.500 €.

V roku 2021 sme dobudovali aj splaš-
kovú kanalizáciu na Majeri – stoka A-1-1. 
Náklady na uvedený projekt boli hradené 
z rozpočtu spoločnosti TAVOS, a. s. Pieš-
ťany vo výške 143.651,- €. Z uvedených 
finančných prostriedkov bola zrealizova-
ná hlavná trasa, plus 11 domových prí-

pojok. Po vybudovaní kanalizácie sme sa 
rozhodli zrekonštruovať aj miestnu komu-
nikáciu. Časť komunikácie bola zhotove-
ná zo zámkovej dlažby s predprípravou 
na verejné osvetlenie. Realizáciu komu-
nikácie uskutočnila spoločnosť CS, s. r. o. 
Trnava. Súčasťou projektu bolo aj vybu-
dovanie dažďovej kanalizácie na odvod 
dažďových vôd z uvedenej komunikácie, 
ale aj z časti Dolnej ulice. 

Zámerom týchto investičných akcií 
bolo komplexne dobudovať inžinierske 
siete v obci.

Ing. Ľudovít Tolarovič, starosta

Aj dotácie pomáhajú našej obci napredovať
Obec sa v roku 2021 zapojila do rôz-

nych výziev, ktoré vypísal Trnavský samo-
správny kraj. Úspešní sme boli v dvoch 
výzvach.
Obec si podala žiadosť na dobudovanie 
amfiteátra v obci Trakovice. Z prostried-
kov TTSK sme získali príspevok vo výš-
ke 15 tisíc eur. Celkové náklady na zho-
tovenie pódia boli vo výške 28 tisíc eur. 
Jedná sa o zhotovenie betónového pódia, 
na ktoré by sa v budúcnosti mohlo osa-
diť prestrešenie spolu s prekrytím aj časti 

amfiteátra. Aj keď v tomto období sa neja-
ví potreba výstavby podobných zariade-
ní, dúfam, že raz Corona pominie a bude 
sa tu môcť uskutočňovať viac kultúrnych 
a verejných akcií, nielen „Letné kino na 
kúpališči“. 

Obec z Centrálneho krízového fon-
du získala dotáciu vo výške 2.600,- € na 
zakúpenie krovinorezu, píly, pracovného 
ručného náradia a ochranných pomôcok 
na likvidáciu náletových drevín na toku 
Vanigovského kanála. Povodie Váhu 

spolu s obcou Trakovice bude v zimných 
mesiacoch pokračovať v odstraňovaní 
náletových drevín. V nasledujúcom obdo-
bí zaradilo Povodie Váhu do investičného 
plánu vyčistenie vodného toku Vanigov-
ského kanála od nánosov. Dúfam, že sa 
splnia niekoľkoročné prísľuby zaintere-
sovaných a konečne príde po 50-tich ro-
koch aj k vyčisteniu koryta. Uvedenými 
zásahmi sa zároveň znížia spodné vody 
v obci, čo by mohli pocítiť hlavne obyvate-
lia rodinných domov pri športovom areáli. 

Trakovická škola zvládla a zvláda obdobie COVID-u 19
Už sa ani nedá spomenúť si, koľkokrát 

sme prechádzali z prezenčnej formy vz-
delávania do dištančnej a naopak. Takto 
by som charakterizoval to hlavné z minu-
lého a tohto školského roka. K tomu treba 
samozrejme pripojiť aj to, ako to niekedy 
aj pri najlepšej vôli nejde a ako to je, keď 
zlyhá technika. Ako treba neustále komu-

nikovať s regionálnym úradom verejného 
zdravotníctva a sledovať zmeny, ktoré 
pripraví ministerstvo, a potom to všetko 
pripraviť v zrozumiteľnej podobe deťom 
a rodičom.

Toto by sme mohli písať a „hejtovať“, 
ako to je celé zle a ako sa to nedá... Ale 
článkov so sťažnosťami som sa akosi 

prejedol. Radšej budem písať o tom, čo 
je okolo nás v škole výborné...
1. Mám okolo seba v škole a škôlke skve-
lých ľudí, schopných povzbudzovať sa a 
pomáhať si.
2. Máme chápavých a trpezlivých rodi-
čov, s ktorými sa skvele spolupracuje.
Aj vďaka rade rodičov sme uskutočnili 
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Dlhoročným prispievateľom do trako-
vických noviniek bol náš kolega, učiteľ, 
šachista, stolný tenista, humanista Mgr. 
Bystrík Tupý, ktorý nás nečakane opustil 
v septembri 2021.

Na našej základnej škole pôsobil od 
roku 2000 ako učiteľ dejepisu, občian-
skej náuky a etickej výchovy. Od začiat-
ku sme ho poznali ako človeka s čistými 
a pevnými morálnymi zásadami, ktorý 
všetok svoj voľný čas venoval deťom a 
aktivitám v prospech okolitého spolo-
čenského života. Angažoval sa vo verej-
nom živote svojho mesta, bol iniciátorom 
mnohým významných aktivít v Trako-
viciach. Stojí za to vymenovať ich. Pán 
učiteľ Bystrík Tupý: 

*Pôsobil vo volebných komisiách v 
jeho rodnom meste.

*Bol predsedom rady školy v ZŠ s MŠ 
Trakovice.

*Bol koordinátorom primárnej preven-
cie.

*Spravoval facebookovú a webovú 
stránku školy.

*Bol zakladateľom šachového a stol-
notenisového klubu v Trakoviciach a zá-
roveň vedúcim krúžkov v centre voľného 
času. 

*Zorganizoval 10 ročníkov šachových 

GPX turnajov a 12
ročníkov stolnotenisových turnajov.
*Pripravoval žiakov na množstvo ve-

domostných súťaží a olympiád s krásny-
mi výsledkami

a zúčastnil sa spolu so žiakmi aj nie-
koľkých televíznych súťaží.

*Ako triedny učiteľ organizoval nespo-
četné množstvo exkurzií a koncoročných 
výletov.

Svojím láskavým prístupom formoval 
životy mladých ľudí okolo seba a popri 
tom bol pre nás

všetkých človekom úprimným a čest-
ným, zásadovým – ochotným vždy po-
môcť.

Stratili sme učiteľa s dobrým srd-
com, vysoko ľudským prístupom, 
učiteľa zanieteného za spravodlivosť 
a pravdu, odporcu xenofóbie a nezná-
šanlivosti.
Česť jeho pamiatke!

PaedDr. Róbert Harsányi

Školu rozosmútila náhla strata dobrého človeka a zanieteného učiteľa

koncom minulého školského roka MDD 
pre žiakov s návštevou sokoliarov, špor-
tovými súťažami a nanukmi pre každého 
žiaka.
3. Máme skvelú spoluprácu so zriaďova-
teľom – obcou Trakovice, vďaka iniciatí-
ve pána starostu máme krásne zrekon-
štruovanú telocvičňu.
4. Nám sa podarilo zrekonštruovať časť 
vstupnej haly (preč sú drevené rámy) a 
kúpiť deťom nové skrinky na prezúvanie. 
5. Celú školu máme pokrytú Wi-Fi signá-
lom.
6. Máme vynikajúce deti, schopné aj po-
čas pandémie spraviť čosi navyše – veď 
posúďte:
Oliver Samuel – 3. miesto na okresnom 
kole pytagoriády,
Petra Mucinová – 2. miesto na okres-
nom kole pytagoriády, 
David Škubla – 1. miesto na okresnom 
kole pytagoriády, 
Adam Jalšovský – 2. miesto na okres-
nom kole pytagoriády,

David Škubla – 3. miesto na okresnom 
kole matematickej olympiády,
Adam Škubla – 3. miesto na okresnom 
kole olympiády z anglického jazyka,
Martin Herceg – 2. miesto na okresnom 
kole dejepisnej olympiády,
Samuel Šimanský – 1. miesto na okres-
nom kole a krajskom kole dejepisnej 
olympiády,
Samuel Šimanský – 1. miesto na okres-
nom kole geografickej olympiády a 3. 
miesto v krajskom kole.
Ako sa nám darí v začatom šk. roku 
2021/22 a naše plány

Na začiatku školského roka ako vždy, 
prichádza k zmenám v personálnom 
obsadení školy učiteľmi. Odišla Mgr. Mi-
chaela Polónyová, učiteľka, zastupujúca 
Mgr. Katarínu Kmeťovú, učiteľku sloven-
ského jazyka, ktorá sa vrátila z MD.

Zmena nastala aj vo vyučovaní mate-
matiky, pretože po odchode Mgr. Eleny 
Belokostolskej na jej miesto nastúpil Mgr. 
Igor Regenda. 

V septembri sa znížil počet oddelení 
školského klubu, preto odišla vychová-
vateľka Mária Chvalová.
Na vyučovanie dejepisu po zosnulom 
Mgr. Bystríkovi Tupom nastúpila Mgr. 
Katarína Hercegová.
Celkový počet zamestnancov v Základ-
nej škole s materskou školou Trakovice 
je 42 osôb.
V základnej škole je 23 pedagogických 
zamestnancov a štyria nepedagogickí 
(prevádzkoví) zamestnanci. 
V jedálni pod vedením p. Viery Barošo-
vej pracuje šesť zamestnancov, ktorí za-
bezpečujú stravovanie žiakov a učiteľov 
nielen v základnej, ale aj v materskej 
škole.
V samotnej materskej škole pracuje pod 
vedením p. učiteľky Mgr. Lenky Stančí-
kovej sedem pedagogických zamestnan-
kýň, dve nepedagogické zamestnankyne 
a starajú sa o 65 detí v troch oddeleniach 
MŠ.

Aj v tomto školskom roku nezaháľame 
a žiačka Viktória Masnicová obsadila 
v olympiáde zo slovenského jazyka 3. 
miesto.
Júlia Vančová bola úspešná v súťaži 
KLÍMAedu festival, kde so svojím krát-
kym filmom o globálnom otepľovaní zís-
kala 3. miesto. Zároveň sa umiestnila v 
zlatom pásme súťaže Hodžov novinový 
článok.
Naďalej, pokiaľ to situácia dovolí, bude-
me chcieť byť úspešní na predmetových 
olympiádach.
Plánujeme vytvoriť vhodné stojisko pre 
bicykle. Celkovo sa pekne rozrastá aj po-
čet žiakov základnej školy. Dnes sme na 
počte 286 žiakov v 14 triedach.
V budúcom roku nám vychádza až 15 
tried. Bude pre nás náročné hľadať ešte 
ďalší priestor na vyučovanie.

PaedDr. Róbert Harsányi

Skrášľovanie priestorov školy
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Ochorenie COVID-19 prinieslo do 
našich životov veľa zmien. Či chceme, 
alebo nie, táto problematika je každo-
denne preberaná doma, v práci, v mé-
diách a nakoniec aj v oblasti školstva. Aj 
školský sektor priniesol zmeny týkajúce 
sa organizačného fungovania výchov-
no-vzdelávacích inštitúcií. Neustále aktu-
alizácie opatrení, ich zmeny, potvrdenia, 
ktoré niekedy nestíhame sledovať. 

To je pohľad zo života nás ,,dospelá-
kov“. Ale poďme sa pozrieť na aktuálnu 
situáciu z pohľadu detí – našich škôlka-
rov. Ešte nedávno sme počas školského 
roka absolvovali viacero akcií či už na 
pôde materskej školy, alebo mimo nej. 
Deti sa stretávali s kamarátmi zo zák-
ladnej školy na ukážkových hodinách 
organizovaných školu. Boli venované 

predškolákom a tí boli hravou formou 
oboznámení s povinnosťami v škole, ale 
aj so zábavou, ktorá ich tam čaká. Tiež 
sa z času na čas stretávali na divadiel-
kach určených pre materskú školu a prvý 
stupeň základnej školy. Ďalšími poduja-
tiami, ktoré sa pre epidemiologické opat-
renia nemohli uskutočniť ako kedysi, sú 
napríklad vystúpenia – ku Dňu Matiek, 
Mikulášske vystúpenie, vianočná besied-
ka alebo návšteva seniorov z príležitosti 
Mesiaca úcty k starším. 

Niektorí si možno povedia, že to nie 
je také podstatné ako iné problémy, ktoré 
spôsobila epidemiologická situácia. Keď 
sa však pozrieme na danú problematiku 
z odbornejšieho, a hlavne dlhodobého 
hľadiska, deti nemajú príležitosť svoj ta-
lent a herecké nadanie ukázať verejne 

pred publikom – svojim rodičom, starým 
rodičom alebo príbuzným. Okrem toho 
spomínané vystúpenia posilňovali kolek-
tív detí, zlepšovali ich vzťahy a budovali 
si na nich rôzne spomienky. Deti ukázali 
svoju odvahu vystupovať pred veľkým 
davom ľudí či už na besiedkach, alebo 
interakciou s divadelníkmi. Tiež získa-
li skúsenosť vystúpiť na javisko alebo 
rozprávať do mikrofónu. Ako náhradu 
spomínaných vystúpení deti prezentujú 
básne, piesne alebo krátke divadielka 
k rôznym príležitostiam počas roka pro-
stredníctvom videí a fotografií na inter-
netovej stránke materskej školy. Toto ale 
nie je dostatočná kompenzácia interak-
cie s divadelným vystúpením. Je to len 
cesta, ktorou učiteľky v materskej škole 
odprezentujú svoju prácu s deťmi v ob-
lasti dramatizácie, recitácie alebo hudby. 
Na druhej strane, dieťa pred objektívom 
fotoaparátu nepocíti pocit herca na javis-
ku. Predsa len cesta po schodoch sme-
rom na javisko a samotné prekonanie 
ostýchavosti vystupovať pred publikom 
je oveľa náročnejšie ako vystupovať 
pred objektívom fotoaparátu v známom 
prostredí materskej školy. 

Tento príspevok je len malou ukážkou 
toho, o čo deti v materskej škole skutoč-
ne prišli a čo priniesli opatrenia. Ostáva 
nám už len dúfať, že sa čoskoro vrátime 
do starých koľají a budeme sa môcť opäť 
stretnúť na spomínaných podujatiach .

Mgr. Veronika PavlovičováPrezentácia básne prostredníctvom videa

Život v materskej škole sa zmenil

Rok 2021 v Centre voľného času Trakovice

Centrum voľného času v roku 2021 
oslávilo už 12. rok svojej činnosti. Dva-
násť rokov je v živote človeka veľa. Za 
dvanásť rokov vyrastie z bábätka veľký 
chlapec alebo veľké dievča, dospelým 
pribudnú roky aj vrásky. Vrásky nám 
v tomto roku robili najmä opatrenia spo-
jené s epidémiou COVID-19. 

Tak ako všetky školy a školské za-
riadenia aj my sme začiatok roka 2021 
privítali so zatvorenou prevádzkou. To, 
že sme nemohli priamo pracovať s deť-
mi, však neznamená, že sme zaháľali. 
V jarných mesiacoch sme pripravili pre 
všetky deti výtvarnú súťaž „Moja jarná 
tvorba“. Deti nám mohli posielať svoje 
dielka s jarnou a veľkonočnou tematikou. 
Všetky dielka sme vyhodnotili a ocenili. 
Zároveň sme pripravili časopisy plné za-
ujímavostí, tvorivých nápadov a zábav-
ných úloh – „Jarný Zábavníček“ a „Májo-
vý Zábavníček“. Pre nadšených pekárov 
a kuchárov sme pripravovali blog Klubu 
Vareška (http://klubvareska.blogspot.
com) a pre všetky šikovné a tvorivé deti 
blog výtvarného krúžku Šikovníček (ht-
tps://sikovnicekcvctrakovice.blogspot.

com), kde zverejňujeme fotopostupy 
a návody receptov a tvorivých činností. 
Niektoré krúžky fungovali vďaka aplikáci-

ám Teams a Edupage „online“, pri iných 
to, žiaľ, nebolo možné (tanečné, folklór-
ne a športové krúžky). 

Koncom apríla sme konečne mohli 
otvoriť. Bolo radostné a zároveň aj smut-
né pozorovať deti, ako sa tešia na prácu 
v krúžku a na možnosť byť s kamarátmi 
– po dlhú dobu im tieto samozrejmé veci 
boli odopierané. 

Letné prázdniny sa niesli v znamení 
denných táborov. Príprava táborov bola 
mimoriadne náročná. Museli sme sle-
dovať neustále sa meniace opatrenia, 
ktoré sa týkali ich organizácie. Ešte pár 
dní pred začiatkom júlového turnusu sme 
nevedeli, či deti potrebujú PCR test ale-
bo nie. Oba tábory sa aj napriek tomu 
obsadili do posledného miesta. Deti boli 
ochotné podstúpiť aj nepríjemné testo-
vanie, len aby sa mohli vydať za letným 
dobrodružstvom, výletmi a kamarátmi. 
Snažili sme sa vyberať výlety, ktoré deti 
oslovia. Pondelky v oboch táboroch už 
tradične patrili obľúbenej cyklotúre do 
Piešťan. Viac ako 30 detí vyrazilo na trať 
dlhú takmer 40 km. Pochvalu si zaslúžia 
všetci rodičia, ktorí sa k nám pridali, a tak 

Roderik Skurčák vyrobil doma podľa šikov-
níčkovského blogu jesenného strašiaka
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urobili našu jazdu ešte bezpečnejšou 
a bezchybnejšou (Vierka Patrikárová, 
Martin Kadlečík, Tomáš Žemla, Juraj Mo-
ravčík, Peter Šilhavý). 

V júlovom turnuse sme navštívili ZOO 
Bojnice, loďou po Dunaji sme sa doplavili 
na Devín, v Štôlni Bartolomej v Banskom 
múzeu v prírode sme vyzbrojení plášťa-
mi a baterkami ako praví baníci skontro-
lovali banských škriatkov – permoníkov 
a týždeň sme zakončili prehliadkou poľ-
nohospodárskych mašiniek a expozícií 
v Slovenskom poľnohospodárskom mú-
zeu v Nitre. August nás zaviedol do ZOO 
v Bratislave aj do Poľovníckeho múzea 
v kaštieli Antol. Upršaný deň sme strá-
vili v priestoroch Prírodovedného múzea 
v Bratislave a previezli sme sa aj loďou. 
Posledný deň vyšlo slnko a my sme 
mohli zažiť úžasnú túru na Mohylu M. R. 
Štefánika. Bezchybný bol i presun počas 

výletov. Dopravu nám zabezpečoval pán 
Marek Kadlec z Kadlec bus, s.r.o. Malže-
nice. V oboch táboroch nesmela chýbať 
naša spoľahlivá animátorka Simonka 
Hlatká. 

V septembri sme otvorili všetky po-
núkané krúžky. Záujem o ne bol veľký. 
S krúžkami sme začali hneď, ako to bolo 
možné, a nečakali sme na 15. septem-
ber, dátum, kedy sa majú krúžky oficiálne 
otvoriť. Nevedeli sme, ako dlho bude táto 
priaznivá epidemiologická situácia trvať. 
Koniec septembra nás zasiahol veľmi 
smutným spôsobom. Náhle a nečakane 
nás navždy opustil náš dlhoročný pria-
teľ a kolega Mgr. Bystrík Tupý. Stál pri 
nás od založenia CVČ a viedol šachový 
a stolnotenisový krúžok. Zorganizovali 
sme spolu množstvo zaujímavých pod-
ujatí a podieľali sa s ním na organizácii 
stolnotenisovej súťaže Trakovická loptič-

ka a šachového turnaja Grand Prix Tra-
kovice. Budeš nám, milý Bystrík, veľmi 
chýbať. Smrť Bystríka nám ukázala, že 
nie všetci sú nahraditeľní. Ukázala nám, 
že je čoraz menej ľudí, ktorí sú ochotní 
pracovať nezištne, s nadšením a plným 
nasadením s deťmi. Takáto práca sa 
nedá zaplatiť. Patrí k nej nielen priama 
práca s deťmi, ale aj hodiny príprav, aby 
všetko fungovalo tak, ako má. Ešte viac 
sme si uvedomili, aké šťastie máme, že 
pre nás pracujú tí správni ľudia – Janka 
Šipkovská, Jozef Hruška, Vladko Žigo, 
Zuzka Krajčovičová, Slávka Melichová, 
Tibor Sasarák, Anka Bokorová, Alenka 
Šuláková, Mirka Baxová, Inka Stanko-
vá, Katka Belicová, Zuzka Poláčeková, 
Emka Vančová, Adrika Moravčíková 
a mnohí ďalší, ktorí sa podieľali alebo 
podieľajú na organizovaní našej činnosti 
– ďakujeme! 

 Ďakujeme p. Jankovi Ušákovi, ktorý 
po Bystríkovi prevzal stolnotenisový krú-
žok a Samkovi Šimanskému (žiakovi 8. 
A triedy), ktorý pánovi učiteľovi Murínovi 
pomáha s vedením šachového krúžku. 
Žiaľ, nenašli sme šikovného šachistu – 
dospeláka, ktorý by túto úlohu prevzal. 

 V októbri sa situácia nemenila. Viace-
ré triedy zostávali postupne v karanténe 
a krúžky fungovali s menším počtom žia-
kov, no my sme nemuseli ani raz zatvo-
riť. Stihli sme ešte zorganizovať I. kolo 
krajskej školskej streleckej ligy s účasťou 
strelcov z celého trnavského kraja. Si-
tuácia sa zmenila po jesenných prázd-
ninách. Okres Hlohovec prešiel do bor-
dovej fázy a my sme boli nútení vďaka 
nadstaveným opatreniam, prejsť do „on-
line“ režimu. Vo fáze, keď v plavárňach 
či telocvičniach, ktoré nezastrešuje Mi-
nisterstvo školstva, môže byť 10 ľudí, my 
smieme mať na krúžku 5 detí z jednej 
triedy. Dá sa to zrealizovať? Nedá. A kto-
rých 5 detí si vyberieme?

 Situácia je istotne vážna. Chorých pri-
búda, nákaza sa šíri. No nemali by sme 
zabúdať ani na fakt, že deti nepotrebujú 
pre život len samotné vzdelávanie a ve-
domosti. Potrebujú sa hrať, tvoriť, spie-
vať, tancovať, športovať, hýbať sa, byť 
s kamarátmi. O toto všetko ich nateraz 
ochudobňujeme. Napriek tejto situácii 
nestrácame nádej. Každý týždeň na na-
šich blogoch pribúdajú nové recepty na 
slané a sladké koláčiky aj návody na 
kreatívnu tvorbu. Úlohy z angličtiny si 
zadávame cez edupage a na náš e-mail 
a facebookovský messenger každý deň 
prichádzajú fotky výtvarných dielok do 
súťaže „Moje vianočné nápady“, ktorú 
práve organizujeme. 

 Nič netrvá večne. Verím, že ani táto 
epidémia tu nebude naveky. Dúfam, že 
kompetentní ľudia, ktorí tvoria nariade-
nia, opatrenia a zákony, budú do bu-
dúcnosti viac zohľadňovať potreby detí 
a možnosti ich sebarealizácie, a to nielen 
v pandémii, ale aj mimo nej. Veď zdravie 
ide ruka v ruke s dobrou náladou, opti-
mizmom a pocitom šťastia v srdci. 

PaedDr. Silvia Murínová

V augustovom dennom tábore sme navštívili aj Bradlo.

Malí baníci v štôlni Bartolomej počas denného letného tábora.
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Klub Vareška nazaháľal

V septembri 2021 otvoril svoje brány aj Klub Vareška. Zá-
ujemcov o pečenie bolo veľmi veľa a preto žiaľ, nemohli sme 
vyhovieť všetkým. Štvrtáčka Sonka Baxová bola sklamaná, že 
Vareška je len pre druhákov a tretiakov. A prváci boli sklamaní 
tiež. Aj oni chceli piecť... Nuž, pani učiteľka sa nemôže rozštvr-
tiť. No sľubujem, že keď nájdem ešte jednu pani učiteľku, čo 
by bola ochotná dve hodiny piecť a ďalšie dve upratovať ku-
chynku, otvoríme Varešku pre všetkých nadšencov. Za ten čas, 
čo sme mohli byť otvorení, sme stihli napiecť vanilkové bozky, 
slivkové gombíky, syrokrémové pagáčiky, šamrolky, mafiny aj 
wafle. Na wafle sa hrozne tešila Sárka Forgáčová, žiaľ karan-

téna jej skrížila plány. Sári, neboj, ešte nejaké wafle do konca 
školského roka na Vareške „strihneme“. Lucka Samuelová sa 
tešila tiež. A tešila sa tak veľmi, že si upiekla „karanténne wa-
fle“. My sme piekli v školskej kuchynke a Lucka pekne doma. 
Hneď v ten deň nám poslala aj fotku a jej wafle boli skutočne 
nádherné. Voňali aj cez obrazovku počítača.

Na našom vareškárskom blogu (http://klubvareska.blogspot.
com) pribúdajú recepty každý týždeň, takže piecť môžete stále. 
Nájdete na ňom aj fotorecepty na medové venčeky a pagáčiky 
zo sadnutej smotany a práve tie sme sa rozhodli zverejniť aj 
v Trakovických novinkách. 

Septembrové pečenie v Klube Vareška. Gúľame vanilkové bozky.

Lucka Samuelová doma upiekla „karanténne wafle“

Pagáčiky zo sadnutej smotany

Budeme potrebovať:
•  200 ml šľahačkovej smotany
•  200 g pravého masla
•  230 g hladkej múky
•  ½ - 1 čajovú lyžičku soli
•  vajce na potretie 
•  sezam, rascu alebo soľ na posypanie

Postup:
Smotanu necháme odstáť mimo chladničky, položíme ju 
napr. na kuchynskú linku na 1 – 2 dni. Do misky odvážime 
múku, premiešame ju so soľou, pridáme maslo a smotanu. 
Vypracujeme nelepivé cesto (ak sa lepí, pridávame opatrne 
múku). Cesto zabalíme do fólie a necháme aspoň 8 hodín 
odležať v chladničke. Vychladnuté a odležané cesto roz-
vaľkáme na pomúčenej doske na hrúbku asi 0,5 cm, popre-
kladáme a znova vyvaľkáme na hrúbku asi 0,5 – 0,7 cm. 
Povykrajujeme kolieska, rozložíme ich na plech vystlaný pa-
pierom na pečenie, potrieme vajíčkom a posypeme rascou, 
sezamom alebo soľou. Upečieme v rúre vyhriatej na 180 
stupňov do zlatista. Pečieme asi 12 minút.

Medové venčeky

Budeme potrebovať:
•  600 g hladkej múky
•  ½ čajovej lyžičky kypriaceho prášku do perníka
•  2 čajové lyžičky kypriaceho prášku
•  100 g práškového cukru
•  1 balíček vanilkového cukru
•  200 g medu
•  125 g masla alebo Hery
•  2 zarovnané polievkové lyžice perníkového korenia
•  2 veľké vajcia
•  vajce na potieranie
•  hnedý alebo kryštálový cukor na posýpanie

Postup:
Múku a práškový cukor preosejeme, odvážime a dáme do 
misy. Pridáme perníkové korenie, kypriace prášky a vanilko-
vý cukor a všetko premiešame. Do sypkej zmesi rozbijeme 
vajíčka a pridáme Heru nakrájanú na menšie kúsky. Ruka-
mi vypracujeme nelepivé cesto. Cesto necháme odležať 
v chladničke aspoň 1 deň.  Vychladnuté cesto vyvaľkáme 
na pomúčenej doske na hrúbku 0,3 – 0,5 cm a vykrajujeme 
kolieska. V strede veľkého kolieska vykrojíme malé koliesko, 
aby nám vznikol venček. Venčeky preložíme na plech vystla-
ný papierom na pečenie, potrieme ich vajíčkom a posypeme 
hnedým cukrom. Pečieme v rúre vyhriatej na 170 stupňov 
asi 10 minút. 



1010 TRAKOVICKÉ  NOVINKY

Posledného apríla roku 2020 sme mali 
už po trinástykrát stavať máj s veľkým 
sprievodom, ako tomu už tradične! Mali 
sme, aj sme postavili, ale – bez krásne-
ho krojovaného sprievodu a bez spevu. 
Darmo som dúfala, že tento rok už pan-
démie poľaví, no pandemická situácia 
nám to opäť nedovolila. Tí, ktorí každo-
ročne chodievate na stavanie mája, ste 
si určite všimli, že program sa neopakuje, 
ale vždy sa venuje inej téme z dedinské-
ho prostredia. Raz je to pásmo k Pasenie 
husí, k Svadbe, k Práci na poli, k téme 
Remeselníci atď. 

Za 13 rokov si pri stavaní májov na Pa-
žiti zatancovalo až 149 detí – 103 dievčat 
a 46 chlapcov. Zaspievalo a odtancovalo 
sa 94 ľudových pesničiek. Myslím si, že 
celkom slušná bilancia, čo poviete?

A teraz trošku o inom. Tí, ktorí ma po-
znajú, hlavne rodičia, ktorých deti vystu-
pujú na programoch našej školy, vedia, 
že okrem folklórneho programu, ktorý sa 
nacvičuje od februára do apríla, vediem 
tanečný krúžok FUNKY DANCE Trako-
vice celých 16 rokov a divadelný krúžok 
až 17 rokov. Veľa detí, ktoré vystupovalo 
„na máji“, tancovalo aj vo Funky a hralo 
aj v divadelnom krúžku. Ako sa u nás ho-
vorí –„Na šeckých frontoch.“ 

Ale hovorí sa aj, že s jedným zad-
kom sa nedá sedieť na dvoch stoličkách. 
Ja som, takpovediac, sedela na troch, 
a môžem skonštatovať, že to bolo veľmi 
náročné. 

Mám rada ľudovú hudbu, modernú 
hudbu aj divadlo, ale myslím si, že dozrel 
čas tieto aktivity zredukovať a zachovať 
to, čo nás bude ďalej obohacovať.

Trakovický kroj je jeden z najkrajších 
na Slovensku, máme krásne ľudové pes-
ničky a trakovické nárečie je tiež potreb-
né zachovávať. Z vyššie spomenutých 
dôvodov som nakoniec zrušila divadelný 
krúžok a nahradila ho GATRIČKOU (ná-
zov je z gatry, čo je špeciálny steh tzv. 
gatrovej výšivky), v ktorej som spojila di-
vadelný krúžok s folklórnym. 

Pôvodne som chcela aby Gatrička za-
strešovala deti aj dospelých, ale v súčas-
nej situácii som šťastná, že sa otvoril 
krúžok aspoň pre 25 detí zo základnej a 
materskej školy.

Nádej zomiera posledná, a preto 
verím, že sa časom všetko vráti do nor-
málnych koľají a folklórny súbor GATRIČ-
KA nás bude reprezentovať aj za hrani-
cami trakovického chotára.

Jana Šipkovská 
vychovávateľka v ŠK, 

vedúca krúžku Gatrička

Špeciálny steh tzv. gatrovej výšivky

Gatra – zabudnutý poklad

Gatrička

Nedá sa sedieť na toľkých stoličkách



1111

Naša knižnica sa nachádza priamo 
na Obecnom úrade Trakovice. V nedáv-
nej minulosti bola presťahovaná v rámci 
budovy OÚ na nové miesto. Možno veľa 
ľudí ani nevedelo, že vo svojej činnos-
ti pokračuje naďalej. Svoje knižničné 
priestory v dnešných časoch máme 
hneď za zasadacou miestnosťou. S ma-
lými prestávkami funguje obecná knižni-
ca od šesťdesiatych rokov a vystriedalo 
sa v nej niekoľko knihovníkov. 

Za dobu tých rokov sme mali rôzne 
otváracie časy. Aktuálne máme otvorené 
každý piatok od 14.00 do 17.00. hod. Nie 
je však problém sem-tam sa dohodnúť 
telefonicky či mailom aj na individuálnom 
čase. Vzhľadom na obmedzené priesto-
ry sa priamo v knižnici, žiaľ, nedá sedieť, 
ale nie je problém urobiť tak v už spomí-
nanej zasadacej miestnosti. Klub čitate-
ľov sa každoročne rozrastá, predovšet-
kým o deti a v súčasnosti má knižnica 
105 členov. Najstarší z nich má 82 rokov 
a najmladší 3 roky. 

Čitatelia majú na výber celkove zo 4 
852 titulov rôznych kategórií, a to aj aj 
pre náročnejších milovníkov kníh. Čitate-
lia si môžu vyberať z beletrie, odbornej li-
teratúry, literatúry pre mládež, povinného 
čítania a z ďalších knižných žánrov.

Naša najstaršia kniha je z roku 1890 
a najmladšia z roku 2021. Snažíme 
sa každý rok priniesť niekoľko nových 
kníh rôznych žánrov. Či už detektívok, 
romantickej literatúry, alebo literatúry 
faktu. Nielen v  novinkách si čitatelia 
nájdu zahraničných autorov ako napr.: 
Jo Nesbø, Dan Brown, Danielle Steelo-
vá, Stephen King a iní. Nevlastníme iba 
knihy zahraničných „stálych“ autorov, ale 
snažíme sa čitateľom prinášať aj novinky 
zo slovenskej tvorby, pričom sa chceme 
ukázať aj tvorbu mladých začínajúcich 

autorov. Medzi takých patrí napríklad Lu-
cia Sasková, Katarína Holetzová, Lucia 
Olrinková, Juraj Červenák, Veronika Ho-
molová Tóthová a iní.

Veľmi radi si aj necháme poradiť od 
samotných čitateľov, pozorne sledu-
jeme aj všetky výpožičky a po zhrnutí 
všetkých týchto podnetov vyberieme 
novinky, ktoré oslovia vždy široký záber 
našich čitateľov. Ročne nám pribúda 40 
až 70 nových kníh. Knihy nám darujú aj 
samotní čitatelia. V tomto roku ich bolo 
už 66, za čo sa darcom chceme veľmi 
pekne poďakovať. Azda potešia ďalších 
občanov Trakovíc. Za zmienku stojí aj 
organizovanie stretnutí detí s knihami 

v knižnici, konané v spolupráci s mater-
skou školou. Veríme, že sa v budúcnosti 
budú dať opäť organizovať. Radi priná-
šame radosť z dobrých kníh náročnejším 
aj menej náročným čitateľom. Sem-tam 
aj veľmi náročným. Najväčšia výpožička 
jedným čitateľom bola 25 kníh v jeden 
deň. O týždeň nám knihy vrátil so slova-
mi: „Už v stredu som nemal čo čítať“.

Či už si u nás požičiate jednu knižku, 
alebo dve, ste srdečne vítaní! Veríme, že 
budete spokojní! 

So srdečným pozdravom, 
Vaša knižnica Trakovice 

a jej knihovníčka Ivana Puterová

TRAKOVICKÉ  NOVINKY

Knižný fond sa každoročne obnovuje

Knižnica Trakovice prináša radosť z dobrých kníh – pridajte sa!

Do sveta na trakoch

Tento rok oslávilo Divadlo na TrakOch 
svoje dvadsiate narodeniny a hoci sa ne-
konali pompézne oslavy vo veľkom štýle, 
tak sme si rok 2021 užili naplno. Pomy-
selné divadelné darčeky sme si rozdávali 
i rozbaľovali priebežne celý rok, a veru, 
boli to niekedy riadne prekvapenia. Pan-
démia-nepandémia, umením treba žiť 
a kultúrne dedičstvo zveľaďovať. Preto 
sme stále tu a na tých našich trakoch sa 
držíme pevnejšie ako kedykoľvek pred-
tým. 

Obdobie, kedy sme sa nemohli osob-
ne stretávať, nám dalo dar času na za-
myslenie. Čas, ktorý sme ako kolektív 
mohli tráviť spolu, sa zredukoval na mini-

mum a preniesol sa do online priestoru. 
Pre akékoľvek divadlo to nie sú práve 
ideálne podmienky, ale ukázala sa sila 
našich ochotníckych koreňov a podržala 
nás, aj keď bolo najťažšie. Hneď, ako sa 
dalo, sme sa plní tvorivých síl pustili do 
práce. Počas leta sme opäť priniesli do 
Kúpališča atmosféru letného kina a zno-
vu strávili šesť bezstarostných večerov 
pri filmoch a pukancoch v príjemnej spo-
ločnosti priateľov, susedov a komárov.

Ozajstné divadlo nám už však začalo 
veľmi chýbať. Vy, naši priatelia a diváci, 
ste nám chýbali najviac. A práve vtedy 
sme si rozbalili ďalší darček – v podobe 
návratu k našim divadelným začiatkom, 

a to s novou hrou v našej „rodnej trako-
vickej“ reči. Zaujal nás totiž scenár Sta-
nislava Šubíka – Diera do sveta. S lás-
kavým dovolením autora sme túto hru 
prekopali a preniesli do sveta fiktívnych 
Trakovíc a zrazu tu bola komédia Dzjéra 
do sveta. Réžie sa chopila Katka Raj-
nicová, na scénu sa postavili služobne 
starší i mladší členovia a poriadne pre-
vetrali to naše nárečie. Ako je pre nás 
typické, poprekladali sme dialógy pesnič-
kami (rapom!), a po domácej októbrovej 
premiére sme vyrazili do sveta s mottom:
„Mat ve svete vlasnú dzjéru – každým 
dnom sme bližšé k ciélu!“

Dalo by sa povedať, že aj Trnava je 
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Naši divadelníci  zahviezdili v Trnave
Trnavské osvetové stredisko v spolupráci s divadlom Jána 

Palárika v Trnave a s podporou Trnavského samosprávneho 
kraja usporiadalo 8. – 9. októbra 2021 už tradičný festival ochot-
níckych divadiel Malá krajská scénická žatva. 
V súťažnej častisa predstavilo päť ochotníckych súborov.Odbor-
ná porota hodnotila neprofesionálne divadlo dospelých v dvoch 
kategóriách. 
V I. kategórii Prúdy súčasného divadla získalo Diplom za 1.mies-
to a postup do celoštátneho kola prehliadky Belopotockého Mi-
kuláš Záhorácke divadlo zo Senice s inscenáciou Svatuškár. 

V II. kategórii Prúdy tradičného divadla udelila porota Diplom 
za 1. miesto a priamy postup do celoštátneho kola prehliadky 
Belopotockého Mikuláš Divadlu na TrakOch z Trakovíc s diva-
delnou hrou Dzjéra do sveta. 

Hlavným kritériom pri hodnotení bola umelecká kvalita insce-
načného tvaru a prínos pre ďalšie pozitívne smerovanie amatér-
skeho divadla.
Úroveň festivalu ochotníckych divadiel pozitívne hodnotila poro-
ta aj diváci. 

PaedDr. Jarmila Krajčovičová

svet. Dokonca taký, v ktorom by nám 
mohli rozumieť. A veruže rozumeli! Malá 
krajská scénická žatva v Trnave je súťaž-
nou prehliadkou ochotníckých súborov 
a my sa tam radi chodíme ukázať a za-

hrať si na veľkom javisku. Pristupujeme 
k tomu zodpovedne a s pokorou, a preto, 
hoci sme v to vždy dúfali, úspech v tejto 
súťaži nás skutočne prekvapil. O takom-
to darčeku k dvadsiatke sme veru ani ne-

snívali! Odborná porota posunula naše 
predstavenie priamo do celoslovenského 
kola a reprezentovali sme Trakovice na 
štátnom kole prehliadky Belopotockého 
Mikuláš. Dostali sme sa tak medzi osem-
násť najlepších súborov na Slovensku. 
Nakoľko sme sa štátneho kola nemohli 
zúčastniť osobne, ukázali sme sa porote 
aspoň na striebornom plátne prostred-
níctvom videozáznamu a celkovo sa 
umiestnili v bronzovom pásme. Trakovic-
ký zemiak sme im tam nechali a po zlato 
si prídeme nabudúce. 
 V časoch, keď ľudské vzťahy prechá-
dzajú ťažkými skúškami, sú o to viac 
dôležité priateľstvá. Ako darček na záver 
tohtoročnej sezóny nás priatelia z Divad-
la Šáchor zo Zohora pozvali vystúpiť na 
ich domácom festivale ochotníckych di-
vadiel Traktér. Javilo sa to ako riadna vý-
zva a mali sme aj mierne obavy, či nám 
Záhoráci budú rozumieť. Obavy sa nako-
niec veľmi rýchlo rozplynuli, lebo umenie 
a humor hovoria rovnakým jazykom vša-
de na svete. A teraz v tom záhoráckom 
už vedia aj čo-to o Trakoviciach. 
 Možnosti predstavení v interiéri sme 
teda na tento rok vyčerpali, ale nebolo to 
v tejto sezóne ešte naše posledné slo-
vo. Na sklonku roka ste mali možnosť 
stretnúť našich členov aj v Piešťanoch. 
V spolupráci s Trnavským krajom zážit-
kov vzniklo totiž výnimočné podujatie, 
zážitková prehliadka Piešťany podľa 
Wintera. Naši herci dokresľovali dobovú 
atmosféru a oživovali príbehy zo života 
Ľudovíta Wintera počas komentovanej 
prehliadky mestom. Bol to jedinečný 
a mrazivo krásny zážitok aj pre nás. 
 Už teraz sa tešíme na ďalšiu sezónu 
a nové výzvy, ktoré nám prinesie. Všet-
kým našim priaznivcom želáme veľa 
príjemných prekvapení v budúcom roku 
a veríme, že spoločných stretnutí zažije-
me čo najviac. Kým sa tak stane, môžete 
sledovať naše aktivity na sociálnych sie-
ťach alebo na našej vynovenej webstrán-
ke: divadlonatrakoch.sk.

Zuzana Komarňanská

Dzjéra do sveta

Malá krajská scénická žatva - diplom
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I keď Trakovice nemajú rozlohu mes-
ta a ani počet obyvateľov sa neráta na 
desaťtisíce, aj tak sa všetci obyvatelia 
navzájom nepoznajú. Jednak niektoré 
pôvodné ulice sú vzdialenejšie od centra 
obce, a tak stretanie sa obyvateľov je me-
nej časté a jednak pribúdajú v obci nové 
ulice a noví obyvatelia. Preto sa stáva, 
že susedy alebo ľudia v obchode si po-
vzdychnú: „Ale týchto ľudí ani nepoznám.“

A veru, bola by škoda, keby sme ne-
poznali ľudí, ktorí sú niečím výnimoční, 
sú obdarení nadaním a ich dielo ďaleko 
prekračuje hranice trakovického chotára. 

Táto myšlienka ma priviedla do ateliéru 
pána Albína Časára, plodného a aktívne-
ho človeka, ktorý svoj život spojil so štet-
com, farbami a maliarskym plátnom.

Privítala ma príjemná obývacia miest-
nosť zaliata svetlom prenikajúcim veľkými 
oblokmi a svetlíkmi pod vysokým stro-
pom. Nedalo sa len tak vyrukovať s otáz-
kami, lebo obrazy na stenách pohládzané 
lúčmi popoludňajšieho slnka akoby vra-
veli: „Najprv si otvor srdce, aby tvoje oči 
dobre videli.“ A ticho, ktoré nasledovalo, 
umožňovalo počuť dych krásnej panej na 
obraze, žblnkot potoka v krajinke alebo 
šuchot krojovej zástery na obraze dievči-
ny v krásnom kroji. 

A o chvíľu sa rozprúdil rozhovor s ma-
liarom pánom Albínom Časárom. V ňom 
mi prezradil, že jeho rodiskom sú Mar-
kušovce, perla Spiša pod Tatrami. Vzťah 
k rodisku dokladoval obraz impozantnej 
budovy Markušovského kaštieľa umiest-
nený na dôstojnom mieste v ateliéri ako 
pripomienka detstva a rodiska. Detstvo 
6 – 9 ročného chlapca v období II. sve-
tovej vojny bolo poznačené hladom, chu-
dobou a nedostatočným vzdelávaním. Ale 
vzťah ku kresleniu a maľovaniu sa sám 
predieral na svetlo a Albín už ako malý 
školák mal najradšej ceruzky, farbičky 
a papier. Zaujímalo ho všetko navôkol, 
či zaujímaví ľudia, prírodné scenérie, no 

i zátišia. Meštiansku školu navštevoval 
v Levoči a neskôr absolvoval strojnícke 
učilište v Košiciach. Potreba vzdelávať 
sa ho neskôr priviedla k získaniu maturity 
na Strednej priemyselnej škole v Trnave. 
Keď ho základná vojenská služba zaviala 
na západné Slovensko do Hlohovce, ešte 
netušil, že sa tento kraj stane jeho novým 
domovom na celý život. Vojenská posád-
ka mala totiž patronát nad JRD Malženi-
ce a už bol iba krok k zoznámeniu sa s 
budúcou manželkou. Mladý Časár sa stal 
obyvateľom Trakovíc, dolniackej dedinky 
v rovinatom kraji, ktorý bol úplne odlišný 
od hornatého rodiska. 

Záľuba v maľovaní silnela a rozvíjala 
sa aj vďaka štúdiu v základnej umeleckej 
škole v Trnave pod vedením akad. malia-
ra Jozefa Jurču. Vo svojej tvorbe A. Časár 
nadviazal na odkazy svetovej výtvarnej 
moderny i na výtvarníkov z obdobia med-
zi dvoma svetovými vojnami. A. Časár 
rád maľoval v prírode, pod šírym nebom 
kraje a scenérie od Vysokých Tatier až po 
Podunajskú nížinu. Jeho hlavným maliar-
skym prostriedkom sa stala olejová farba 
kladená na plátno. S pribúdajúcimi skúse-
nosťami zdokonaľuje svoju maľbu, zba-
vuje ju zbytočných detailov, ale jeho diela 
zostávajú verné realite. Najčastejšie sú 
to obrazy prírody, obrazy miest, portréty, 
ale i sakrálne obrazy. A tak pribúdali die-
la, ktoré sa už žiadali na výstavu, obrazy, 
ktoré chceli osloviť verejnosť. A. Časár sa 
zúčastnil viacerých kolektívnych výstav 
doma i v zahraničí, jeho obrazy sa stali 
súčasťou viacerých galérií a súkromných 
zbierok na Slovensku, v Čechách, vo 
Francúzsku, Nemecku, ale aj v USA. Die-
la A. Časára sú propagované a predáva-
né v predajniach Dielo, Art galéria, Galé-
ria Art Decoration v Bratislave i Agentúry 
DAG v Trnave.

Svoje významné miesto našli obrazy A. 
Časára na súťažných prehliadkach Trnav-
skej palety. Táto regionálna postupová 

súťaž neprofesionálnej výtvarnej tvorby 
ponúka už vyše polstoročia priestor ama-
térskym umelcom na predstavenie ich diel 
v rozličných výtvarných technikách a v 
realistickom či abstraktnom spracovaní. 
Záverom súťaže je výstava diel, kde sa 
ocitajú vedľa seba krajinky, portréty, záti-
šia, ale aj figuratívne kompozície a medi-
tatívne obrazy. 

Pán. A. Časár sa do tejto súťaže za-
pájal od roku 1991. Za tvorivú umeleckú 
činnosť sa mu dostalo viacero ocenení 
a vyznamenaní. V roku 2017 bol zapí-
saný medzi významné osobnosti Trnav-
ského samosprávneho kraja a bola mu 
udelená medaila predsedu Trnavského 
samosprávneho kraja Ing. PhDr. Tibora 
Mikuša. Jeho obrazy obohacovali mno-
hé výstavné priestory či v Západoslo-
venskom múzeu, v budove VÚC lebo 
v kúpeľných dvoranách v Piešťanoch. 
Významnou udalosťou bola aj autorská 
výstava v meste Dunajská Streda v roku 
2018. V roku 2020 boli obrazy p. Časá-
ra súčasťou výstavy Trnava – kráľovské 
mesto v obrazoch.

Moja posledná otázka chcela odhaliť, 
ako ide spolu maľovanie a seniorský vek. 
Odpoveď bola veľmi jasná a inšpirujú-
ca nielen pre seniorov, ale aj pre mladú 
generáciu. „Očiam, ktoré vnímajú krásu, 
farby, tvary a línie, vek nemôže uškodiť. 
Maľovanie a radosť z tvorby dokáže pre-
meniť každý vek na zmysluplný a bohatý. 
Tak to cítim a teším sa na ďalšie obrazy, 
ktoré vzídu z mojej maliarskej palety.“ 

Dúfam, že myšlienka z úvodu tohto prí-
spevku – aby sme sa v Trakoviciach na-
vzájom lepšie poznali a aby sme poznali 
výnimočných a nadaných ľudí, sa čiastoč-
ne naplnila.

Preto môžem v závere dodať: Želáme 
p. výtvarníkovi Albínovi Časárovi, zaniete-
nému krajinkárovi, veľa tvorivých síl a si-
lnej inšpirácie!

Zhovárala sa Jarmila Krajčovičová 

Na návšteve v ateliéri p. Albína Časára

Na návšteve v ateliéri p. Albína Časára
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Spomienka na Milana Nováka

Možno ste zaregistrovali, milí čitatelia, že v priebehu tohto 
roka, konrétne 18. mája 2021 odišiel do hudobného neba náš 
rodák, významný a aj posledný slovenský skladateľ s titulom 
národný umelec pán Milan Novák. Narodil sa v našej obci ešte 
v časoch Československej republiky dňa 12. augusta 1927 ako 
druhorodený syn Rudolfa a Amálie Novákových. V tom čase 
ešte bývali v Dolnom konci, v uličke neďaleko kopca Hradiščo, 

v chalúpke z nepálených tehál jeho deda Jána (je pochovaný 
aj s manželkou na našom cintoríne vľavo hneď za kostolom). 

V roku 1929 sa mladá rodina presťahovala do susedného 
Leopoldova, kde otec Rudolf – rušňovodič – dostal od želez-
níc pridelený rodinný dom. Tam sa Milanovi narodili ešte dvaja 
bratia, a tak boli nakoniec štyria súrodenci: Rudolf, Milan, Tibor 
a Oto.

Malý Milanko od útleho detstva prichádzal do kontaktu 
s hudbou, či už prostredníctvom svojho deduška (ako ho fami-
liárne volali), hráča na kontrabas v cigánskej  kapele Pelegrína 
Biháryho, alebo jeho otca – multiinštrumentalistu pôsobiaceho 
popri zamestnaní vo viacerých hudobných telesách v Leopol-
dove. Už ako druhák v ľudovej škole, keď ešte nedočiahol na 
pedále, hrával v miestnom kostole na organe. Neskôr ho ro-
dičia zapísali na hudobnú školu do Nitry na klavír, kde sa učil 
popri štúdiách na trnavskom Gymnáziu. Aj tu vynikal a rýchle 
získal povesť zázračného dieťaťa.

Po presťahovaní rodiny do Bratislavy (1939) už prím v jeho 
živote zohrávalo konzervatórium a chlapec pod rukami význam-
ných pedagógov rýchle rástol na zručného klaviristu, ktorý rád 
improvizoval a začínal skladať svoje prvé diela. To už bolo váž-
ne obdobie rozhodovania sa medzi skladateľstvom a hrou na 
klavíri. Prednosť dostala tvorivá činnosť, pretože Milan preky-
poval invenciou, nápadmi a naliehavo potreboval rozvíjať svoju 
osobnosť. Nesmierna túžba po tvorivej práci ho hnala vpred, 
a preto nemal problém po absolvovaní konzervatória urobiť 
niekoľko konkurzov na nové zamestnanie v rýchlom slede. V r. 
1949 bol medzi zakladateľmi SĽUK-u a stal sa jeho prvým diri-
gentom, neskôr (v r. 1950) dirigentom Symfonického orchestra 
Slovenského rozhlasu. V roku 1952 sa však zhodou okolností 
dostal do Vojenského umeleckého súboru, kde zotrval celých 
36 rokov ako umelecký vedúci. Pod jeho vedením sa toto roz-
siahle teleso dostalo na vysokú umeleckú úroveň a reprezento-
valo Československo nielen doma, ale aj v zahraničí.

V priebehu svojej umeleckej dráhy sa Milan Novák oženil 
s klaviristkou, herečkou a režisérkou Dobroslavou Mokráňo-
vou, s ktorou mali štyri deti – Kristínu, Mareka, Luciu, Michae-
lu. Nepriaznivý osud zasiahol Milana na veľmi citlivom mieste. 
V roku 1997, keď oslavoval sedemdesiatku, mu nečakane zo-
mrela žena na infarkt, a tak ho život postavil pred dilemu ako 
ďalej. Deti boli už samostatné, tak po roku (1998) urobil roz-
hodný krok a požiadal o ruku Máriu Sokolovú, s ktorou sa už 
roky poznal pri práci s organizovaním súťaží detských zborov 
v Bratislave a Poprade. Tak sa stalo, že sa vážený pán sklada-
teľ, od roku 1988 národný umelec, presťahoval z Bratislavy do 
Popradu, kde aktívne žil s dvomi múzami – hudbou a novou 
ženou – až do osudného dátumu.

Za svoj dlhý, neuveriteľne pestrý a plodný život Milan Novák 
vytvoril viac ako 700 diel rozličných žánrov – od komornej hud-
by, cez hudbu k filmom (dokumentárnym i hraným), scénickú 
hudbu, upravoval ľudové piesne aj vianočné koledy, kompo-
noval pre spevácke zbory a je autorom rozličných javiskových 
diel (opereta, muzikál, opera) Jeho tvorba bola skutočne veľmi 
rôznorodá a bohatá a okrem veľkého počtu ocenení sa dožil aj 
medzinárodného uznania, keď mu na návrh Lisztovej spoloč-
nosti udelili v Budapešti v roku 2012 titul Rytier medzinárodnej 
kultúry za celoživotné dielo zamerané na rozvoj hudobnej kul-
túry.

S majstrom Novákom som sa stretol viackrát osobne, ale 
najčastejší bol náš korešpondenčný vzťah. Bol to neuveriteľne 
skromný, príjemný a humorom sršiaci pán, ktorý nikdy v živote 
vo svojich početných rozhovoroch pre rôzne médiá nezabudol 
zdôrazniť, že sa narodil v Trakoviciach, hoci sa rodina zakrátko 
po jeho narodení odsťahovala do Leopoldova. 
Pán Milan Novák robil našej dedinke iba to najlepšie meno, 
a preto si viac ako zaslúži našu trvalú spomienku. 
Česť jeho pamiatke!

Ivan Šípkovský

Milan Novák píše venovanie do kroniky P.Lackoviča

Manželia Novákoví

Zľava: P. Lackovič, L. Žemľová, M. Novák, M. Nováková 
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„Žijeme vo vzrušujúcom období – 
pre záhrady aj pre ľudí. Existuje čoraz 
viac vedeckých dôkazov, že záhrady 
a záhradkárčenie prospievajú nášmu 
fyzickému, duševnému aj sociálnemu 
pocitu pohody.“
„V záhradkárčení sa začala zelená re-
volúcia, ktorá kladie dôraz na význam 
záhrad pre blahobyt človeka. Existu-
je len veľmi málo ďalších aktivít, ak 
vôbec, ktoré môžu dosiahnuť to, čo 
dokáže hortikultúra a záhradkárčenie, 
najmä ak ide o merateľný vplyv na 
aktívny životný štýl, duševnú pohodu 
a sociálnu interakciu.“
(MOJA POHODOVÁ ZÁHRADA, Alistair 
Griffiths a kol. 2021)

Pred pár dňami sa mi dostala do ruky 
novučičká knižka o záhrade od význam-
ného profesora Alistaira Griffithsa, riadi-
teľa The Royal Horticultural Society 
(RHS), Kráľovskej záhradníckej spoloč-
nosti a kolektívu jeho spolupracovníkov. 
RHS je naslovovzatá britská odborná 
spoločnosť, ktorá „obohacuje ľudí pro-
stredníctvom rastlín a robí zo spojeného 
kráľovstva zelenšie a krajšie miesto“ a jej 
členmi sú svetovo uznávaní odborníci 
v obore záhrada – záhradkár, záhrad-
ník... Knižka má prostý názov „Moja po-
hodová záhrada“. 

Ako dlhoročného ovocinára a záhrad-
kára i profesionálneho záhradníka, a tiež 
predsedu ZO SZZ Trakovice ma knižka 
tak zaujala, že som ju „prelúskal“ prak-
ticky na posedenie. Nie však iba preto, 
že je dobre napísaná, pekne ilustrovaná 
a má jednoduchý a prehľadný systém, 
ale najmä preto, že takto prezentovanú 
formu moderných záhrad už roky pre-
sadzujeme aj my v našej trakovickej or-
ganizácii. A keď hovorím roky, tak to nie 
je náhoda. 

Podobne akými zmenami v súčasnosti 
prechádza svetová civilizácia a čelí no-
vým výzvam, tak sa mení aj naša spo-
ločnosť a tieto výzvy neobišli ani nás. 
Globálne otepľovanie, chemizácia, in-
dustrializácia, automobilizmus, likvidácia 
lesov a zelených porastov, znečisťova-
nie všetkých životodárnych sfér, likvidá-
cia mnohých živočíšnych a rastlinných 
druhov a z toho všetkého vyplývajúce 
civilizačné choroby, vírusové ochorenia 
vyúsťujúce do celosvetovej pandémie. 
Určite každý čitateľ dobre vie, o čom ho-
vorím. Týmto novodobým neuspokojivým 
trendom je ťažké sa vyhnúť, ale čo je po-
vzbudzujúce, je možné ich zmierňovať. 
A aby sme nezostali iba v teoretickej ro-
vine, každý môže začať od seba. Tak sa 
dostávame okľukou k našim záhradám. 

Otepľuje sa klíma? Saďme stromy! 
Je problém chemizácia? Nepoužíva-
jme chémiu alebo ju radikálne obmed-
zme! Prekáža nám betónová džun-
gľa? Vytvorme si vo vlastnej záhrade 
prirodzenú džungľu z rastlín, kríkov, 
stromov! Vytvorme si svoj vlastný 
ekosystém bez pridávania energie 
zvonka! Nech do záhrady prúdi jedi-

ne energiu a prácu našich vlastných 
rúk! Vytvoríme tým domov stovkám 
živočíšnych druhov, prispejeme k zvy-
šovaniu ekologickej diverzity vo svojom 
okolí a začleníme sa tak do modernej 
spoločnosti záhrad, ktorú nám predsta-
vujú autori vo vyššie spomenutej knihe. 
A čo je najdôležitejšie, prispejeme tak 
k vytváraniu lepšieho a zdravšieho sve-
ta. Že to nepotrebuje veľkú námahu, iba 
chuť zmeniť tradične zaužívané postupy 
na záhradných plochách okolo našich 
domovov, sa dozviete zo spomínanej pu-
blikácie. 

No základné informácie by mali po-
skytnúť i členovia výboru Trakovických 
záhradkárov. Áno, toto je gro nášho 
nového oficiálneho loga, na ktorom sme 
sa jednomyselne zhodli na výborovej 
schôdzi v marci t. r. Nie je to však iba 
zmena názvu zo ZO SZZ na Trakovickí 
záhradkári. Sme stále základnou orga-
nizáciou Slovenského zväzu záhradká-
rov, ale novinkou je, že sme sa pretrans-
formovali na organizáciu, ktorej základná 
pracovná platforma bude spočívať v eko-
logickom princípe. Ako túto ideu budú 
napĺňať jednotliví naši členovia, budete 
nakoniec môcť posúdiť aj vy sami pri ná-
vštevách ich záhrad. 

To, že ekologizácia nášho života je 
nanajvýš potrebná, je nesporné. Bude 
záležať však na každom z nás, ako sa 
k tomuto fenoménu postavíme, či bude-
me o ňom iba rozprávať, či nám bude 
ľahostajný, alebo sa pustíme do zmeny, 
ktorej výslednicou budú pre nás a naše 
rodiny nespochybniteľné životné benefity.

Ivan Šipkovský,
predseda Trakovických záhradkárov

Pohodové záhrady

Trakovičan získal 3. miesto na majstrovstvách sveta
Peter Lackovič je mladý chalan 

z Trakovíc, ktorému nie je ľahostajný 
zdravý životný štýl. Preto sa rozhodol, 
že okrem správnej životosprávy bude 
formovať svoje telo aj pravidelným cviče-
ním v posilňovni. Jeho snaha a odhodla-
nie zotrvať pri tejto myšlienke priniesli po 
šiestich rokoch cvičenia skvelé výsledky. 
Zúčastnil sa zrazu Asociácie naturálnej 
kulturistiky, kde si ho všimol člen repre-
zentačného tímu Slovenska a ponúkol 
mu miesto v reprezentácii. Onedlho už 
reprezentoval Slovensko na Majstrov-
stvách sveta v naturálnej kulturistike 
v Bukurešti (Rumunsko), kde v kategórii 
„mens physique do 23 rokov“ získal 3. 
miesto. O tom, ako začínal, hľadal infor-
mácie, trénoval, ale aj o rizikách takého-
to športu som s ním urobil rozhovor, ktorý 
vám prinášame v našich novinkách.

Kedy si začal posilňovať? 
Bolo to presne 6.12. 2015 v posilňovni na 
ihrisku v Trakoviciach. Mal som 17 rokov. 
Skúšal som začať s cvičením aj predtým, 
v Centre voľného času v Trakoviciach, 
ale nikdy mi to nevydržalo viac ako jeden 
deň.

Kde si získaval skúsenosti ako cvičiť? 
Najskôr som si začal zisťovať informácie 
od chalanov, ktorých som stretával v po-
silňovni, od známych alebo od spolužia-
kov. Samozrejme, aj na internete, pri kto-
rom som neskôr zostal. Problémom je aj 
pri internete, aj pri ostatných ľuďoch, že 
neviete, čo naozaj funguje a kto hovorí 
pravdu. Trvalo mi istý čas pochopiť, ako 
sa k tomu postaviť a zistil som, že ten
najväčší nemusí byť hneď ten najmúdrej-
ší. 

S kým si začínal? 
Stále mám z toho dňa fotku a pamätám 
si, ako som si robil srandu, že „uvidíme, 
koľko dní mi bude trvať, kým skončím!“. 
Bolo to presne naopak. Môj kamarát na 
druhý deň už neprišiel a ja som stále cho-
dil. Najprv som chodil pred otváracou do-
bou, pretože som sa hanbil chodiť cvičiť 
s ostatnými. Začal som najmä kvôli tomu, 
aby som trochu pribral, pretože som bol 
veľmi chudý. Čiže na úplnom začiatku 
som cvičil sám a neskôr už som cvičil s 
chalanmi, ktorí si našli čas. Asi najdlhšie 
to so mnou ťahá Tomáš Drgoň a Martin 
Šichmák. Samozrejme, nie sú to len oni, 
ale s nimi som toho odcvičil najviac. Je 
to veľmi aj o ľuďoch okolo vás, ktorí vás 
motivujú, aj keď sa Vám nechce. Určite 
musím spomenúť aj svoju babku (teta 
Hela z ihriska – poznámka redaktora), 
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ktorá ma dlhý čas volala do posilňovne 
a aj jej patrí veľká vďaka za to, že som 
sa dostal až sem. Osobného trénera som 
nikdy nemal. Nie je to nevyhnutnosť, ak 
máte dostatok času na sebavzdelávanie. 

Ktoré výsledky (výkony) ťa najviac 
potešili? 
Nikdy som nebol veľmi silovo zdatný, 
ale keď si porovnám začiatky, kedy som 
ledva zdvíhal prázdnu 20 kg tyč na ben-
chpress a teraz vytlačím 130 kg, tak to 
už nie je až také zlé. Na drep som dal 
najviac 160 kg a na mŕtvy ťah 180 kg. 
Necvičím veľmi na maximálne váhy, aby 
som toľko neriskoval zranenie. Radšej si 
dám na drep 120 kg a zdvihnem to 10-
krát ako 160 kg jedenkrát. Celkovo je ale 
fajn, keď sa vzájomne s ostatnými snaží-
te prekonávať. Je to také odreagovanie 
sa od bežných starostí a taká maličkosť, 
že prekonáte svoju maximálnu váhu, 
vám skrátka vie prijemne zlepšiť deň.

Kedy si začal uvažovať, že začneš 
súťažiť?
Prekvapivo to bolo len tento rok, aj keď 
už je to 6 rokov, odkedy som začal cvičiť. 
Občas som nad tým premýšľal aj pred-
tým, ale vedel som, že v tomto športe sa 
bez zakázaných látok veľmi ďaleko ne-
dostanete. Tento rok som ale zistil, že na 
Slovensku máme aj Asociáciu naturálnej 
kulturistiky, kde dopingové testy berú veľ-
mi vážne (na rozdiel od iných nemenova-
ných asociácií). Rozhodol som sa teda, 
že skúsim aspoň sebe dokázať, že sa 
dokážem pripraviť na súťaž. Ja som mal 
na konci apríla tohto roku 112 kilogramov. 
Pre porovnanie som mal na začiatku cvi-
čenia v roku 2015 – 79 kg pri mojej výške 
197 cm. Vedel som, ako schudnúť už zo 
skúseností, ktoré som získal počas šie-
stich rokov cvičenia. Rozhodol som sa, 
že 112 kilogramov už nie je veľmi zdra-
vé číslo na váhe, tak som začal chudnúť 
a niekedy v júli 2021 už som mal 95 kg. 
Rozhodol som sa teda ísť na súťaž, na 
ktorú som následne schudol na súťažnú 
váhu 85 kilogramov. V júli 2021 som sa 
zaregistroval do slovenskej Asociácie 
naturálnej kulturistiky a zhodou okolností 
sa už o pár týždňov v auguste konal zraz 
asociácie, kde sa vyberali ľudia s naj-
lepšou formou do reprezentácie. Prišiel 

som tam, nemal som veľké očakávania, 
pretože som si chcel len vyskúšať súťa-
ženie. Napriek tomu som odišiel s tým, 
že som reprezentant SR! Samozrejme, 
pod podmienkou, že sa dobre umiestnim 
na celoslovenskej súťaži 16.10. 2021 vo 
Viničnom pri Pezinku.
Dňa 26. 9. 2021 sme mali sústredenie 
reprezentácie v Michalovciach, kde som 
si amputoval a rozdrvil činkou článok 
na ukazováku ľavej ruky a vyzeralo to, 
že zo súťaženia na najbližšie obdobie 
nič nebude. Bolo to veľmi komplikova-
né, mal som dve operácie a o tri týždne 
svoju prvú súťaž. Cvičil som aj napriek 
zákazu od lekárov a napriek bolestiam. 
Nakoniec som sa dostal aj na súťaž, kde 
som obsadil tretie miesto, čo stačilo na to 
, aby som zostal v reprezentácii a mohol 
ísť na majstrovstvá sveta do Rumunska.

Kde teraz trénuješ a máš nejakého tré-
nera? 
Trénujem v Trakoviciach na ihrisku. Tré-
nera nemám, ale prvýkrát za celý čas, čo 
cvičím, som si zaplatil jednu hodinu u tré-

nera týždeň pred majstrovstvami sveta. 
Necvičili sme, ale učil ma pózovať, preto-
že na predchádzajúcej súťaži som tento 
aspekt veľmi podcenil, čo ma stálo lepšie 
umiestnenie.

Ako si sa dostal do výberu Sloven-
ska?
Bolo to na spomínanom zraze členov 
asociácie. Vybral ma jeden pán z asoci-
ácie – Ján Berdy, ktorý má zhodou okol-
ností posilňovňu v Michalovciach, v kto-
rej som si na reprezentačnom sústredení 
amputoval prst (smiech).
Chceš sa tomuto športu venovať aj 
profesionálne, alebo iba “rekreačne”?
V tomto športe je to veľmi komplikované. 
Naša naturálna asociácia nie je až taká 
známa, ako iná “naturálna asociácia”. 
Čo je dosť škoda, pretože máme veľmi 
veľa úspešných športovcov ako Peter 
Winkler, Erik Tóth a množstvo ďalších 
niekoľko násobných majstrov sveta, o 
ktorých veľmi veľa ľudí nevie. Všetci sú 
to amatéri, ale na súťažiach porážajú aj 
profesionálov, teda sú absolútni víťazi 
medzi amatérskymi aj profesionálnymi 
športovcami. Problém profesionálov je 
ten, že v podstate idete na vlastnú päsť a 
všetko si platíte sami. Nám väčšinu vecí 
platí asociácia – od leteniek, ubytovania, 
štartovného alebo oblečenia a doplnkov 
výživy. V prípade, že ste profesionál, tak 
aj poplatky za súťaženie sú dvojnásob-
ne vyššie než u amatérov. Tento šport 
nemá veľkú sledovanosť a to je asi je-
den z hlavných dôvodov, prečo sa to veľ-
mi neoplatí robiť profesionálne. Súťaže 
ako Mr. Olympia nemajú nič spoločné 
s naturálnou kulturistikou. Tam už je aj 
sledovanosť, aj peniaze, ale jeden veľký 
problém. Hazard s vlastným životom 
a zdravím. Každú chvíľu je v správach 
iný profesionálny kulturista, ktorý náhle 
zomrie v mladom veku na srdcové pro-
blémy. To si myslím, že už nemá nič spo-
ločné s tým, čo by cvičenie malo predsta-
vovať. Preto radšej zostanem amatérom 
ako byť “profík”.

Čo by si odkázal mladým začínajúcim 
chalanom, dievčatám?
V prvom rade, to aby ste pri tom vydržali! 
Ak ste začali podobne ako ja a nedáva-
li ste tomu veľké šance, povedzte si, že 
vydržíte týždeň, mesiac… neskôr – rok. 
Ja som to tiež mal takto a z povinnosti sa 
stalo niečo, čo je súčasťou môjho života 
a som za to veľmi rád. Ak ste ešte ne-
začal,i tak len toľko, že nie je na tom nič 
zložité – stačí prísť, spýtať sa hocikoho 
na rady. Určite vám väčšina ľudí ochot-
ne pomôže. A ak ani to nie, tak skúste 
Google. Mňa môžete stretnúť šesť dní v 
týždni v trakovickej posilke. Budem rád, 
ak tam uvidím nové tváre. Ak by ste nie-
čo potrebovali, pokojne sa mi ozvite!
Čo odkážeš našim čitateľom?
Chcel by som im trochu priblížiť tento 
šport. Mnohí si možno myslíte, že to je 
len predvádzanie sa v plavkách na pó-
diu so samoopaľovacím krémom. Lenže 
na to, aby ste sa dostali na pódium, po-

Peter Lackovič na majstrovstvách sveta v 
naturálnej kulturistike získal 3.miesto

Členovia reprezentácie Slovenska v naturálnej kulturistike – Peter Lackovič
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Strelci súťažili o pohár starostu
V tomto roku sa nám v rámci Krajskej 

streleckej ligy Trnavského kraja podarilo 
zorganizovať iba jedno strelecké podu-
jatie pre žiakov základných škôl. Sme 
pyšní, že to bolo práve u nás, v Trakovi-
ciach, kde sa koncom októbra uskutočni-
la súťaž „O putovný pohár starostu obce 
Trakovice“. Po ročnej prestávke boli deti 
nedočkavé, kedy si opäť zmerajú svoje 
strelecké schopnosti so svojimi rovesník-
mi z celého kraja. Netrpezlivo sme oča-
kávali našich odvekých súperov z Holí-
ča, Piešťan, Hlohovca, Trnavy, Serede, 
Kátloviec, Senice a iných obcí a miest. 
Pripravovali sme sa na nich v našej uni-
verzálnej miestnosti, ktorá okrem iného 
slúži v pondelok a utorok ako učebňa 
anglického jazyka, v stredu ako výtvarná 
miestnosť pre našich šikovníkov, vo štvr-
tok ako elektrotechnická miestnosť pre 
našich vývojárov a v piatok na tréning 
našich strelcov.

Tento rok som to mal s trénova-
ním trošku zložité, lebo veľký záujem 
o streľbu prejavili žiaci štvrtého ročníka, 
ktorých som musel zasvätiť do tajomstiev 
športovej streľby, piataci zo Žlkoviec, 
Malženíc a Ratkoviec, ktorí počuli o na-
šich úspechoch z minulosti a chcú byť 
súčasťou nášho tímu a zároveň trénovať 
našich reprezentantov na krajskú strelec-
kú ligu. Našim dlhoročným reprezentan-
tom – Nikolke Kačincovej, Adrike Pikno-
vej, Martinovi Bališovi a Ivkovi Kačincovi 
už nemusím nič vysvetľovať, lebo moje 
pokyny poznajú naspamäť a potrebujú 
iba strieľať, strieľať a strieľať. Nováčiko-
via zo 4. Ročníka – Ninka Cepko, Nikolka 
Lukáčová, Ninka Štefanovičová, Veroni-
ka Mucinová, Nelka Krchňavá, Sofinka 
Krchňavá, Jožko Škrobák, António Mik-
lovič – si moje trénerské rady vypočuli 
za tréning aj stokrát. Asi si pripadali ako 
keby boli v obchode so zeleninou, lebo 
moje frázy „Gúľaš sa tu ako vrece zemia-
kov!“, „Žmúriš ako kyslá uhorka!“ či „Ja 
tvoju škoricu!“ už všetci strelci pozna-
jú. Poznajú ich už aj naši nádejní strel-
ci z vyšších ročníkov – Milan Sobota, 
Oliver Samuel, Viktor Patrik Snovický, 
Tomáš Moravčík, Filip Majerov, Tobiáš 

Nagy, Patrik Paldinus, Matej Kleštinec, 
Tomáš Kubiček a Andrej Lőffler, ktorí 
poznali streľbu len z počítačových hier. 
Vo virtuálnom svete trafili všetko aj na 
sto metrov. Zostali trošku prekvapení, 
keď v reálnom svete pri streľbe zo vzdu-
chovky na desať metrov, im ušla strela 
aj mimo lapač. Ale zapracovali na sebe 
a už vedia, že nie všetko sa dá porovná-
vať s hrami na počítači.

Strelecká súťaž, kde hlavnou cenou 
bol putovný pohár nášho starostu, sa 
konala 22. októbra 2021. Predtým sme 
sa však museli postarať o hladký prie-

beh súťaže. Po dvojročnej prestávke 
sme veru aj pozabúdali, čo všetko treba 
pozháňať a zorganizovať. Pán starosta 
zabezpečil medaily a poháre pre víťazov, 
základná škola poskytla telocvičňu a za-
bezpečila všetky protipandemické opat-
renia, Silvika Murínová diplomy, výpočto-
vú techniku a kompletnú administratívu, 
strelecký klub diabolky, terče, streleckú 
stenu a pani Daniela Tibenská a Michal 
Tibenský z Trnavy občerstvenie vo forme 
bagiet, napolitánok a nápojov pre každé-
ho člena streleckého tímu. Sponzorsky 
podporili našu súťaž, lebo ich syn, Filip 
Tibenský, je členom nášho streleckého 
klubu a trénuje u nás.

Ja som mal pred sebou neľahkú úlo-
hu – vybrať členov do družstva. Zavo-
lal som si mojich strelcov a oznámil im, 
že sa bude konať súťaž v Trakoviciach 
a máme možnosť postaviť dve družstvá. 
To ste mali vidieť tie pohľady, z ktorých 
som vyčítal – „Vyberie ma, nevyberie?“, 
„Asi pôjdem, veď minule som trafil aj jed-
nu desiatku“ či „Možno nepôjdem, lebo 
som netrafila ani lapač a dotriafala som 
stenu v strelnici“. Po tých pohľadoch, na-
jmä najmladších členov, som mal hneď 
jasno. Pôjdu všetci! Nech si to vyskúšajú, 
veď kto vie kedy zasa nejaká strelecká 
súťaž bude! To ste mali vidieť tie reakcie, 
najmä štvrtákov. Hneď sa dohadovali, 
kto si zoberie akú pušku, ako doma budú 
trénovať streľbu „na sucho“, akú si dajú 
šiltovku, aké šponovky a ktorú streleckú 
rukavicu si musia zobrať. Tréner mieni, 
pandémia mení! Štvrtáci mali v triede 
pozitívneho na Covid 19, a v deň súťaže 
museli zostať v karanténe. To isté postih-
lo Martina Bališa, do ktorého som vkladal 
nádeje na dobré umiestnenie a aj Mateja 
Kleštinca, ktorému to celkom dobre ide. 

V deň súťaže sme teda zostavili tri 
družstvá, pán starosta Ing. Ľudovít To-
larovič spolu s riaditeľom školy PaedDr. 
Róbertom Harsányim privítali družstvá 
z iných miest a obcí a začali sme súťažiť 
o vysnívaný pohár. Zasa nám táto trofej 
unikla len o kúsok! Holíčania si ho brali 
znova domov, lebo v rámci družstiev vy-
hrali a vyhrať dokázali aj jednotlivé kate-

trebujete stráviť stovky až tisíce hodín v 
posilňovni, nazdvíhať tisíce kilogramov 
každým tréningom – pravidelne počas 
celého roka. Nedá sa to robiť chvíľkovo, 
pretože tie svaly sa nevybudujú za jednu 
noc. Je to životný štýl a som presvedče-
ný, že každý jeden človek, ktorý je zdra-
vý, by mal chodiť cvičiť. Nie je to o tom, 
že chcete mať dobrú postavu. Mnohým 
ľuďom absolútne nezáleží na tom, ako 
vyzerajú, a je to v poriadku. Dôležité je 
však to, že ten, kto necvičí, si podstatne 
sťažuje život a zdravie. Každým rokom 
po tridsiatke nám ubúdajú svaly, ktoré 
potrebujeme na bežné denné aktivity. Je 
dokázané, že čím viac svalovej hmoty 
máte, tým lepšie sa viete vysporiadať s 

chorobami a telo je pripravené zvládnuť 
ťažšie podmienky. Zároveň sa spomaľuje 
starnutie a silovým cvičením zvyšujeme 
hustotu kostí. Preto starší ľudia, ktorí ni-
kdy necvičili, majú problémy s mobilitou. 
Pri nešťastných úrazoch, ako napríklad 
zlomeniny, sa len veľmi ťažko dokážu 
znovu dostať do bežného života. 
Na majstrovstvách sveta sme mali v re-
prezentácii aj pána, ktorý má 66 rokov. 
Má o tri roky staršieho brata, ktorý nikdy 
necvičil, a teraz už ledva chodí. 66 ročný 
pán mal síce už staršiu kožu, ale postavu 
– ako 25-ročný. Je schopný robiť hocijaké 
aktivity, kliky na jednej ruke, náročné silo-
vé tréningy a už 15 rokov nebol u lekára. 
Chcel by som, aby si viac ľudí uvedomilo, 

aké je dôležité pre dlhý a plnohodnotný 
život cvičenie a správne stravovanie. Ak 
si poviete, že nemáte čas, tak sa nad tým 
zamyslite! Naozaj nemáte čas prísť na 
jednu hodinu tri-štyrikrát do týždňa cvi-
čiť? Podľa mňa by malo byť cvičenie tak 
bežnou súčasťou života ako umývanie 
zubov. Asi nikomu sa večer a ráno ne-
chce umývať zuby, ale robíme to. Prečo? 
Nechceme, aby sa nám pokazili. Tak sa 
pýtam: Prečo sa takto nesprávame aj k 
celému nášmu telu? Bude trvať ešte veľa 
rokov, kým to ľudia pochopia, ale budem 
rád ,ak mojimi slovami a skutkami pre-
svedčím aspoň jedného z vás.

Zhováral sa PaedDr. Rastislav Murín

Zuzana Rehák-Štefečeková podporila svo-
ju nástupkyňu Adrianu Piknovú

Adriana Piknová, Nikola Kačincová, Ivo 
Kačinec, Tobiáš Nagy, Andrej Lőffler a 
Tomáš Moravčík pri preberaní cien
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A dá sa to aj na vidieku... Dedinské 
prostredie prináša nielen rodinnú atmo-
sféru.

Začiatok roka nám síce neprial, no 
dobehli sme zameškané tréningy a pus-
tili sme sa do súťaženia. Prvé mesiace 
tohto kalendárneho roka boli z hľadiska 
získavania nových tenisových zručností 
náročné, i tak to nebolo na výsledkoch 
hráčov vidieť a napokon sa tešili z mno-
hých víťazstiev. Tréningy, telefonovanie, 
cestovanie – jeden veľký kolotoč. Už 
len nájsť vnútorný pokoj a koncentráciu. 
Túžba po blýskajúcich sa medailách je 
natoľko silná, že bola príliš veľkým lákad-
lom. Čakali nás často celodenné výjazdy 
do blízkych i vzdialených miest. Svojou 
húževnatosťou sa popasovali s vlastným 
telom i so súperom. S talentom či bez ta-
lentu, ale s veľkou túžbou uspieť. Práve 
tá bola ich hnacou silou. (Alebo po výhre 
tá pizza? No neviem.) Na viaceré dôleži-
té a zaujímavé udalosti často zabúdame, 
tým skôr, keď sú zaviate prachom. Idú 
Vianoce, tak oprášme nielen príbytky, ale 
aj pekné spomienky na úspechy našich 
členov. Cestovali sme do mnohých miest 
Slovenska, aby si tenisti mohli plniť svo-
je malé sny. Prešli sme od západu až po 
východ. Hráčov i rodičov to stálo dosť síl. 
Niektorí tenisti majú za sebou výnimočné 
zážitky:

V súťaži družstiev mladších žiakov 
– v 2. triede – B si chlapci Matej Drgoň, 
Tomáš Ďuriš a David Škubla po viace-
rých stretnutiach a zápasoch so súpermi 

odniesli víťazstvo v podobe krásneho 1. 
miesta. Súťažili s Nitrou, Komárnom, 
Dunajskou Stredou a s Madunicami.

V súťaži družstiev starší žiaci – 2. 
trieda – obsadili tiež krásne a potešujúce 
1. miesto. Chalani Matej Drgoň, Tomáš 
Krajčovič, Adam a David Škublovci dlhé 
dni súperili s Piešťanmi, Skalicou, Veľký-
mi Kostoľanmi, Madunicami, Novými 
Zámkami, Trnavou a s Veľkými Úľanmi. 

Družstvo starších žiačok – 2. trieda 
– B – Tamara Malovcová, Adriana Mišá-
ková, Mária Rybárová a Vanesa Uherčí-
ková – tieto šikovné dievčatá sa zomkli, 
povzbudili sa navzájom a vybojovali si 
3. miesto. Hrali s Topoľčanmi, Veľkými 
Kostoľanmi, Matúškovom, Jaslovský-
mi Bohunicami, Partizánskym, Veľkými 
Úľanmi a so Šahami.

Deti do 10 rokov – zmiešané druž-
stvo – Michal Blšťák, Katarína Bolečko-
vá, Sofia Cvičelová, Ján Drgoň, Nina Ďu-
rišová a Janka Kissová sa stretli s hráčmi 
z Topoľčian, Trenčína, Nitry, Partizánske-
ho a svojou usilovnosťou a tímovou prá-
cou si priniesli v podobe diplomov pekné 
2. miesto. 

Fed Cup do 8 rokov – úžasné 4. 
miesto z 12-tich si odniesli dievčatá Nina 
Ďurišová, Natália Hrubjáková a Dominika 
Lehenová – aj v prítomnosti podpory Va-
nesy Krajčovičovej. 

Dorastenky – 2. trieda – B – dievča-
tá, Lea Kadlecová, Vanesa Krajčovičová, 
Tamara Malovcová, Adriána Mišáková a 
Mária Rybárová sa umiestnili na 5. mies-
te. 

V areáli klubu ŠKM nádeje Trakovi-
ce sme zorganizovali pre zábavu ne-
oficiálne turnaje od najmladších až po 
dospelých rekreačných hráčov. V lete 
sme boli všetci aktívni – hráči, rodičia 
i tréner. Vďaka ochotným ľuďom sa na-
príklad Tomáš Krajčovič ocitol na pobyte 
v susednom Rakúsku, odkiaľ si priniesol 
medailu a diplom s 3. miestom. Iný 
neopakovateľný zážitok si zasa prežil 
na opačnej strane našej krásnej krajiny, 
v Humennom. Tomášovi Krajčovičovi, 
trénujúcemu v ŠKM nádeje a hosťujú-
cemu v TK Kúpele Piešťany, sa podarilo 
po mnohých zápasoch zúčastniť sa na 
Majstrovstvách Slovenska družstiev 

mladších žiakov, kde sa umiestnili na 
3. mieste. Hráči absolvovali aj individu-
álne, niekedy aj niekoľkodňové, turnaje 
– Tomáš Krajčovič v súťaži starších žia-
kov obsadil 3. miesto v Topoľčanoch; 
v Galante spolu s Adamom Škublom do-
siahli úspech v štvorhre C – 3. miesto, 
v Matúškove na D turnaji v štvorhre sa 
Tomáš K. s Adamom Š. ocitli po dlhých 
hodinách i dňoch na 1.mieste. V dvoj-
hrách sa navzájom s Adamom Š. podpo-
rovali, Adam sa prebojoval na 2. miesto. 

Po letnej sezóne sme obohatení ni-
elen príjemnými či menej príjemnými 
zážitkami, ale hlavne aj ďalšími novými 
skúsenosťami a nadviazali sme aj nové 
kontakty. Hoci unavení, ale s peknými 
zážitkami sme vstúpili do zimnej sezó-
ny, ktorá sa však nezačala podľa našich 
predstáv. Musíme sa nachvíľu zastaviť... 

Veríme však, že tieto nastávajúce 
nútené oddychové podmienky hráčom 
nezoberú chuť na tenis a pri najbližšej 
príležitosti budú znovu túžiť po dob-
rých športových výkonoch. Chlapcom 
i dievčatám ďakujeme za účasť i úžas-
né výsledky a rodičom za dni strávené 
mimo obce, za odhodlanie cestovať, za 
ich  trpezlivosť a za pomoc pri napredo-
vaní klubu. Výsledky sú zrkadlom spo-
ločnej práce a vzájomného počúvania 
sa. Prajeme vám, aby ste vianočné svi-
atky prežili najmä v zdraví a v príjemnej 
atmosfére. 

Jaroslav Krajčovič

górie. Nám sa podarilo v rámci družstiev 
získať druhé miesto (Ivko Kačinec, Adria-
na Piknová a Nikolka Kačincová) a tretie 
miesto (Tobiáš Nagy, Andrej Lőffler a 
Tomáš Moravčík). Ivko Kačinec obsadil 
medzi staršími žiakmi 3. miesto. Nikolka 
Kačincová obsadila medzi staršími žiač-
kami 2. miesto a Adrika Piknová 3. mies-
to. Vidno, že spolu trénujú, lebo obe na-
strieľali rovnaký počet bodov (len Nikolka 
mala lepšiu poslednú položku). Medzi 
mladšími žiakmi obsadili piataci Andrej 

Lőffler 2. miesto a Tobiáš Nagy 3. miesto. 
Teší ma, že naši strelci to nevzdávajú 

ani v tejto ťažkej dobe, kedy nám pandé-
mia opäť zatvorila naše priestory na tré-
ning a možnosť stretávať sa. Uvidíme, či 
sa tento školský rok podarí zorganizovať 
ešte nejaké strelecké podujatie, na kto-
rom by sme sa mohli zúčastniť. Motivá-
ciu máme aj v podobe zlatej medailistky 
z olympijských hier Zuzany Štefečekovej, 
ktorá je tiež ambasádorkou trakovičanky 
Adriany Piknovej. Pomáha jej a zasväcu-

je ju do tajov športovej streľby v broko-
vých disciplínach. Možno ste ich spolu 
videli na internete, v printových médiách 
či v televízii v klipoch propagujúcich ta-
lentovanú mládež. Tak ako Zuzka Štefe-
čeková pobáda našu Adriku slovami 
„Aďa, ideš!“, tak aj ja chcem povzbudiť 
našich strelcov do ďalšej práce na sebe 
a na zlepšení svojich výkonov mojimi 
obľúbenými slovami „Bassom vám cepy! 
Pome!“.

PaedDr. Rastislav Murín

Tenisová sezóna 
2021 bola úspešná

Ninka Ďurišová počas prestávky
Nádejné tenistky Ninka Ďurišová, Dominika 
Lehenová a Natália Hrubjáková
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Cyklistika sa stala mojím koníčkom

Stolnotenisový klub Trakovice

Volám sa Antonio Miklovič a som žia-
kom 4. ročníka na ZŠ v Trakoviciach. Od 
roku 2018 sledujem cyklistiku.V nej ma 
najviac inšpiroval Peter Sagan. Minulý 
rok som sa začal viac pozerať cyklistiku, 
keď ocko našiel na internete stránku Eu-
rosport Player. Odsledoval som tak zači-
atky etáp Tour de France 2020/21, Giro 
d´Italia 2020/21 celé a Vuelta a España 
pár etáp, myslím že to bol rok 2020. 

Tento rok som začal cyklistiku sledo-
vať ešte viac. Našiel som si na internete 
okrem iného stránku cycling-info.sk a tak 
som získal veľký prehľad v cyklistike. 
Cyklistika ma postupne tak uchvátila, že 
som si informácie o nej začal vyhľadá-
vať denne. Malú časť z tejto mojej vášne 
chcem predstaviť aj vám.

Tadej Pogačar
Píšem preto o Pogačarovi, lebo je na-

jlepší na svete. Ešte aj preto, lebo je na-
jlepším vrchárom na svete. Jeho prezýv-
ka je Pogi. Jeho zameranie je podľa mňa 
na celkové poradia trojtýždňových a týž-
denných pretekov a taktiež na kopcovité 
klasiky, napr: Liége Bastogne Liége a 
Okolo Lombardie.
Začínal v tíme Rog Ľubľana, v ktorom 
pôsobil od 2014 do 2018. Od roku 2019 

pôsobí v tíme UAE Team Emirates. Tu 
získal už celkom dosť úspechov. Vyhral: 
Liége - Bastogne - Liége 2021, Okolo 
Lombardie 2021, 3-krát získal etapu na 
Vuelta a España 2019; zabudol som na 
najväčší výsledok v jeho kariére a tým je 
3. miesto pri premiére na Olympijských 
hrách v cestnej cyklistike v pretekoch 
s hromadným štartom Tokio 2020. 
(Olympiáda sa však uskutočnila v roku 
2021.) Malý dodatok: Slovensko si z nej 
odnieslo 4 cenné kovy, ale škoda, že ani 

jeden v cyklistike. 
T. Pogačar šesťkrát vyhral etapu na Tour 
de France v rokoch 2020, 2021 a tiež ne-
smiem zabudnúť jeho premiérové štarty 
na Majstrovstvách sveta a Európy, ale aj 
napriek tomu, že bol favoritom, nejako 
neoslnil. A skoro som zabudol na najsláv-
nejšie víťazstvo Pogačara, a to bola vý-
hra v celkovej klasifikácii 2 roky po sebe 
na Tour de France v rokoch 2020 a 2021. 
Vo svojej zbierke má ešte ďalšie dva 
dresy: bodkovaný – dres pre najlepšieho 
vrchára na Tour de France a biely dres 
pre najlepšieho mladého jazdca presnej-
šie pre jazdca do 25 rokov na Tour de 
France v rokoch 2020 a 2021. Posledné, 
asi najvážnejšie rohodnutie v tejto sezó-
ne urobil, že so svojím 2. tímom v kari-
ére predĺžil kontrakt do roku 2027. Tím, 
s ktorým predĺžil zmluvu, sa volá Uae 
Team Emirates. 

Tu sú niektorí Slováci, ktorí si svojou 
tvrdou prácou zaslúžili s ním pretekať: 
Erik Baška, Juraj Sagan, Peter Sagan, 
Patrik Tybor, Juraj Belan, Lukáš Kubiš, 
Martin Haring či Marek Čanecký.

Ja vidím Pogačara ako najlepšieho 
cyklistu na svete. Podľa mňa by mohol 
byť ešte lepší než Eddy Merckx. 

Antonio Miklovič, 4. tr. ZŠ

Tadej Pogačar

Stolnotenisový klub Trakovice je miestom, kde sa 
schádza partia úžasných ľudí, a kde sa všetci radi pravidelne 
stretávame, či už na klasických tréningoch alebo súťažných zá-
pasoch v lige.
Minuloročná sezóna s nástupom pandémie poznamenala nás 
všetkých. V úvode sezóny sme odohrali len štyri kolá, podarilo 
sa nám v nich darilo udržať sa na vrchných priečkach v lige a 
už naše stolnotenisové nadšenie zastavil neznámy nepriateľ – 
vírus covid. Ovplyvnil životy všetkých ľudí a my sme sezónu 
nedohrali.

Po tom, ako sa situácia mierne zlepšila, sme začiatok se-
zóny 2021 začali úspešne. Oba tímy, A aj B ukončili prvé  štyri 
kolá bez jedinej prehry. A tím to dokázal v 6. lige trnavskej ob-
lasti a B tím v 8. lige trnavskej oblasti.

Bohužiaľ, hneď po prvom úvodnom kole nás všetkých za-
siahla tragická a nečakaná správa. Náhle a bez rozlúčky nás 
navždy opustil zakladateľ novej éry stolného tenisu v Trako-
viciach, náš predseda klubu, Bystrík Tupý, vo veku 45 rokov. 
Bol to človek s veľkým Č a ešte väčším srdcom a zanietením 
pre stolný tenis. Bol to náš kamarát, ktorý nám bol oporou a 
radcom. V každom z nás zanechal stopu a vždy si budeme ctiť 
jeho pamiatku.

Život klubu sa ale nezastavil a my musíme bojovať ďalej. S 
hrdosťou už teraz môžeme konštatovať, že po prvej tretine se-
zóny je tím B na 1.mieste v 8.lige s veľmi dobrými vyhliadkami 
na postup do vyššej ligy. A tím sa nachádza na 3. mieste v 6. 
lige a ešte je všetko v boji o postup do konca sezóny otvorené.

Radi uvítame návštevníkov, ktorí by mali záujem prísť sa na 
nás pozrieť na tréningy alebo ligové zápasy. Naše tréningy sú 
prístupné pre každého v pondelok, stredu a piatok o 18.00 hod. 
Tešíme sa na vás v telocvični základnej školy v Trakoviciach!

Tomáš Lukáč
predseda STK Trakovice Trakovickí stolnotenisti
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Čo nového sa udialo v FTC Trakovice?

TRAKOVICKÉ  NOVINKY

Ďalší, opäť netradičný rok je za nami. A čo 
sme stihli my, FTC Trakovice, od posledného 
vydania Trakovických noviniek? 

Šport sa z pohľadu funkcionára robí s ra-
dosťou, ak poznáte všetkých hráčov praktic-
ky od mala. Som rád, že môžem toto napísať 
práve o futbale v Trakoviciach.

MUŽI – 3 x 30
Do augusta roku 2021 sme mali troch ju-

bilantov. Každý z nich má rozdielny futbalo-
vý životopis, ale myslím si, že všetci traja sú 
v mužstve, v ktorom našli domov.

Jeden z nich, Lukáš Taraba, čo by nie? 
Veď 30 rokov hrá za jedno mužstvo, čo v 
dnešnej dobe nie je zvyčajné.

Druhým je legionár zo Žlkoviec, Erik Ko-
llár, ktorý je Trakovičan už 6. sezónu na poste 
brankára. Štatistiky má zaujímavé, nakoľko 
dal gól v troch sezónach po sebe.

Posledný z jubilantov, Ľuboš Ščasnovič, 
odišiel z Trakovíc, aby sa cez Krakovany a 
Pečeňady opäť vrátil domov.

Muži vlani dostali pod stromček od sponzo-
ra nové dresy. Tak máme všetky klubové farby 
a ich kombinácie: 3 sady dresov, a to žlté, či-
erne a pruhované žlto- čierne. 

Ďalší sponzor v lete kúpil lopty a chlapci sú 
materiálne vybavení ako ligisti.

To nás veľmi teší, lebo sú tu všetko takmer 
odchovanci, žiaden hráč neberie peniaze za 
futbalové výkony.

S jesennou časťou nevládne veľká spokoj-
nosť, nakoľko sme nezískali ani polovicu bo-
dov zo všetkých možných. Treba dodať, že na 
začiatku sme mali aj zranenia. Tréner Matúš 
Krajčovič v zime dá určite mužstvu zabrať, 
aby sme sa zo stredu tabuľky dostali vyššie.

Klubizmus FTC Trakovice
Tento rok sme sa v klube rozhodli nahodiť 

po povinných rúškach do prvých šálov a práve 
teraz finalizujeme aj čiapky pod stromček. 

Ak by mal niekto záujem, je možné objed-
nať čiapky a šály FTC Trakovice.

Oddnes je možné objednať čiapku FTC 
Trakovice s päťcentimetrovým vyšitým zna-
kom klubu. Cena za čiapku je 7 eur. Tiež je 
možné objednať si šály FTC Trakovice. Cena 
za šál je 10 eur.

Kontaktnou osobou je predseda klubu Pa-
vol Husár – osobne, alebo telefonicky: 0904 
583 749.
Šál FTC Trakovice sme dopravili do USA 

Šál, vlajku aj knižku do USA, a to konkrét-
ne na slnečnú Floridu. Veci prišli k svojmu ma-
jiteľovi a časť klubu z Trakovíc je už v Amerike.

Pamätný šál bol na jeseň odovzdaný po-
čas domáceho zápasu s Ostrovom aj bývalé-
mu funkcionárovi Františkovi Krajčovičovi pri 
jeho narodeninách.

Odkaz pre nasledujúce generácie futba-
listov Trakovíc 

V priebehu roka pribudla aj vizuálna novin-
ka na tribúne, a tou je znak FTC Trakovice na 
stene tribúny. Ďakujeme za dielo autorovi Sta-
nislavovi Eremiášovi!

Prvá sezóna spolupráce Bučany – 
Malženice – Trakovice a jeseň 2021 – 2022

Máme za sebou prvý rok pôsobenia spo-
ločnej mládeže. V mládeži pôsobilo cez 100 
detí v každej vekovej kategórii U7, U9, U10, 
U11, U13, U13“B“, U15, U19. Súpermi boli 
napríklad Piešťany, Myjava, Hlohovec, Holíč, 
Bánovce nad Bebravou, Nováky, Sereď, Po-
važská Bystrica či Partizánske.

Treba povedať, že celkove sa deti v ligách 
vôbec nestratili a v špecifickej sezóne ovplyv-
nenej koronavírusom skončili v každej kategó-
rii v prvej polovici tabuľky. 

Teraz sa už začala ďalšia sezóna, kde spo-
lupráca funguj, školskou terminológiou pove-
dané – na výbornú. Dokonca v priebehu sezó-
ny deti absolvovali dve spoločné návštevy na 
Štadióne Antona Malatinského v Trnave.

Veľké poďakovanie patrí hlavne Marcelovi 
Huttovi z Bučian, ktorý toto všetko zastrešuje, 

resp. robí hlavný servis mládeži.
 Koncom tohto roka sa sponzori, hlavne 

z Trakovíc, rozhodli urobiť nové dresy aj ka-
tegórii U13, ktorá trénuje u nás v Trakoviciach 
so zlatým trojznakom. Ide vôbec o prvé dresy 
so spoločným trojznakom.

Kedy naposledy, a či sa to stalo vôbec 
niekedy?

V druhej žiackej lige ZsFZ prišlo na jeseň 
k zaujímavej konfrontácii dvoch odchovancov 
FTC Trakovice proti sebe. Za Lokomotívu Tr-
nava – Adam Bošácky a za Slovan Hlohovec 
– Denis Malovec. Obaja chalani odohrali plnú 
minutáž v stretnutí. Gratulujeme chalani, len 
tak ďalej!

Trochu netradičné akcie futbalistov
*Vianočná myšlienka – Pomôcť rodine v 

Trakoviciach
V pláne bol v roku 2020 charitatívny be-

nefičný zápas pri kapustnici a varenom víne 
ako v minulosti, len koronavírus bol proti. Al-
ternatívou bola zbierka v hotovosti alebo cez 
transparentný účet. Napokon sme sa rozhodli 
pomôcť dvom rodinám z Trakovíc. Rovným 
dielom, a to po 600 eur sme im pomohli aj 
vďaka vám. Vyzbieralo sa 1 080 eur. Klub za-
okrúhlil čiastku na 1 200 eur.

*Charitatívny Bubble futbal Trakovice 
Opäť aj v septembri sme sa rozhodli 

usporiadať akciu – futbal v bublinách. Tento 
raz nám pomohli aj sponzori, za čo sme im 
v tejto nemilej dobe veľmi vďační. Tentoraz 
sme pomohli rodine hráča spoločnej mládeže 
Bučany – Malženice – Trakovice.

Vyzbieralo sa vyše 500 eur a od charita-
tívneho občianskeho združenia rodina dostala 
dva dva notebooky.

Všetky tri rodiny ešte raz ďakujú dar-
com a sponzorom, ako aj my.

Detailné informácie o akciách sú na face-
bookovej stránke ako i o našej celej činnosti 
FTC Trakovice: https://www.facebook.com/
ftctrakovice

Nakoľko sme mali už aj viacero dresov, 
ktoré nikto nepoužíva a sú v zachovalom 
stave, rozhodli sme sa podarovať ich do ZŠ 
Trakovice.

Niečo sme pre pandémiu aj nestihli, a to 
interligu, ktorá sa už druhý rok po sebe neu-
skutoční. Ak pandémie dovolí, plánujeme po-
kračovať po ročnej pauze plesom vo februári 
a v lete turnajom v malom futbale. Dokonca 
možno po dlhej dobe v Trakoviciach urobí-
me  i mužský turnaj na klasické ihrisko.

V závere sa chcem poďakovať všetkým za 
pomoc pri chode klubu: obci, sponzorom, hrá-
čom, trénerom, hospodárke a fanúšikom.

A celkom na záver – klub FTC Trakovi-
ce praje všetkým pokojné prežitie Vianoc 
a šťastný nový rok 2022!

Pavol Husár

Družstvo spoločnej mládeže

Ľuboš Ščasnovič, Erik Kollár a Lukáš Taraba

ĎAKUJEME NAŠIM SPONZOROM


